
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (24.04.19 12:23:33) 
 
 Poštovane kolege,  
 Otvaram Petu posebnu sjednicu Prvog redovnog (proljećneg) zasijedanja u 2019. godini 
Skupštine Crne Gore 26. saziva.  
 Kao što znate, ovo je sjednica posvećena Premijerskom satu u okviru kojeg pitanja 
predsjedniku Vlade postavljaju predsjednici klubova poslanika, odnosno ovlašćeni predstavnici 
klubova poslanika.  
 Pozdravljam predsjednika i članove Vlade.  Podsjećam da su pitanja predsjedniku Vlade 
postavili poslanici: Luiđ Škrelja, ovlašćeni predstavnik Kluba poslanika Demokratske partije 
socijalista Crne Gore, Andrija Mandić, ovlašćeni predstavnik Kluba poslanika Demokratskog 
fronta, Raško Konjević, predsjednik Kluba poslanika Socijaldemokratske partije Crne Gore, Genci 
Nimanbegu, ovlašćeni predstavnik Kluba poslanika Bošnjačke stranke, Koalicija Albanci odlučno, 
Forca, DUA, Albanska alternativa i Hrvatska građanska inicijativa, Boris Mugoša, predsjednik 
Kluba poslanika Socijaldemokrata Crne Gore i Liberalne partije Crne Gore i Aleksandar 
Damjanović, predsjednik Posebnog kluba poslanika.  
 Prelazimo  na postavljanje pitanja i prvi  ima riječ poslanik Luiđ Škrelja.  
 Izvolite. 
 
 
 LUIĐ LJUBO ŠKRELJA (24.04.19 12:24:51) 
 
 Hvala, gospodine predsjedniče.  
 Uvaženi predsjedniče Vlade, zajedno sa ministrima i kabinetom, uvažene koleginice i 
kolege, uvaženi poslanici, cijenjene građanke i građani Crne Gore,  
 Predstavlja mi čast i zadovoljstvo da u ime i ispred najjačeg i najorganizovanijeg kluba tj. 
najjače i najorganizovanije partije Demokratske partije socijalista Crne Gore postavim poslaničko 
pitanje predsjedniku Vlade gospodinu Dušku Markoviću.  
 Poštovani predsjedniče Vlade,  
 Više puta ste govorili o smanjenju nezaposlenosti i insistirali na podatku  da je broj 
zaposlenih u poslednje dvije godine povećan za oko 11.000, te da je politika DPS-a i njenih 
koalicionih partnera u poslednjih više od 10 godina doprinijela okolnosti da se danas u Crnoj Gori 
živi bolje nego ikada u njenoj istoriji. Složićemo se da je to veliki uspjeh jedne politike i da se na 
takvim temeljima sada mora još dinamičnije razvijati cjelokupno društvo. I na ovom mjestu i ovom 
prilikom traba podsjetiti na činjenicu da je Crna Gora, od najmanje razvijene republike velike 
Jugoslavije, a kasnije izdržavana republika SR Jugoslavija, dospjelo na lidersko mjesto u regionu 
po visini prosječne plate, po procentu rasta BDP-a, po  broju direktnih stranih investicija. Ti uspjesi 
su zasluga pametnog vođstva Demokratske partije socijalista i koalicionih partnera u kontinuitetu. 
Vlada, na čijem ste čelu, daje snažan doprinos nastavku unapređenja ukupne slike crnogorske 
ekonomije.  
 U susret 1.maju, prazniku rada, vjerujem da je pravi trenutak da govorimo o položaju 
radnika u Crnoj Gori. S tim u vezi pitanje koje vam postavljam glasi:  
 Šta je Vlada uradila na planu unapređenja kvaliteta života i poštovanja prava radnika u 
dosadašnjem dijelu mandata?  
 Obrazloženje:  
 Ustavom je, između ostalog, Crna Gora definisana kao država socijalne pravde univerzalne 
civilizacijske vrijednosti. Ovaj ustavni princip, kroz obezbjeđivanje socijalne sigurnosti građana i 
garantovanje drugih socijalnih prava, doprinosi stabilnosti društva i njegovoj većoj koheziji što u 
krajnoj liniji pospješuje ukupni razvoj.  
 Vlada Crne Gore u kontinuitetu preduzima mjere iz svoje nadležnosti na jačanju socijalne 
sigurnosti građana kroz smanjenje ukupne nezaposlenosti konstantno otvaranje novih radnih 
mjesta u svim oblastima privrede, a naročito u oblastima turizma i poljoprivrede. Dovoljno je reći 
da smo prije samo 17 godina tj. 2001. godine ostvarili 86 miliona eura prihoda od turizma, a 2018. 
godine taj prihod je premašio milijardu. Imamo trend rasta bruto domaćeg proizvoda koji je praćen 
i rastom raspoloživog dohotka građana.  



 Trenutno se u Crnoj Gori, gospodine Krivokapiću, realizuju niz višemilionskih projekta gdje 
su najveći investitori u sektoru bankarstva, telekomunikacija, turizma, posebno na jugu gdje se 
realizuju veliki kapitalni projekti čija je vrijednost blizu dvije i po milijarde eura, što je rezultat, 
između ostalog, političke stabilnosti u našoj zemlji, a koje je ojačana ulaskom Crne Gore u NATO 
savez.  
 Na putu Crne Gore ka EU i naše želje da dostignemo nivo kvaliteta života građana kao 
države Evropske unije svakako pitanja iz ove oblasti podrazumijevaju posebnu posvećenost Vlade 
za dostizanje tog cilja kako bi građani osjetili benefite ove politike u svakodnevnom životu. Hvala 
na pažnji. 
 
 
 PREDSJDENIK IVAN BRAJOVIĆ (24.04.19 12:29:11) 
 
 Hvala vama, poslaniče Škrelja.  
 Sada ima riječ predsjednik Vlade Duško Marković.  
 Izvolite, predsjedniče Vlade. 
 
 
 DUŠKO MARKOVIĆ (24.04.19 12:29:24) 
 
 Poštovani predsjedniče, poštovani potpredsjednici, generalni sekratare, uvaženi poslanici, 
 Gospodine Škrelja,  
 Drago mi je što ste postavili ovo pitanje i posebno cijenim vaše obrazloženje koje se tiče 
rezultata ukupne ekonomske politike koji, slažem se sa vama, daju značajno više prilika i nove 
mogućnosti za naše građane i kvalitet njihovog života. Drago mi je da se to u Parlamentu čuje od 
poslanika da o tome samo ne govori Vlada, odnosno nadležni resori.  
 Zahvaljujem na pitanju, dakle, posebno zbog činjenice da ste ga postavili u susret prazniku 
rada koji prema podacima Zavoda za zapošljavanje dočekujemo sa oko 15.000 zaposlenih više u 
odnosu na početak našeg mandata. Dakle, nekoliko hiljada više nego što ste vi naveli u vašem 
pitanju.  
 Pojednostavljeno u prethodne dvije godine, dakle april 2019. u odnosu na april 2017. 
godine otvoreno je 15.216 novih radnih mjesta. Da li je moglo više, vjerovatno jeste, ali su 
okolnosti mogle i da nas spriječe u ostvarivanju tog cilja. Zato sam, kao predsjednik Vlade, 
zadovoljan i ponosan ostvarenim rezultatom.  
 Što se tiče vašeg konkretnog pitanja unapređenja kvaliteta života i poštovanja prava 
radnika. Prije svega, jedna od važnijih mjera koju smo inicirali je povećanje minimalne zarade za 
15%, odnosno sa 193 na 222 eura, uz smanjenje poreskog opterećenja rada za 2%. I ranije sam 
govorio da je formalna inicijativa o povećanju minimalne zarade potekla upravo od predstavnika 
Vlade u decembru 2016. godine. Usvajanjem ove odluke napravićemo prvi, ali ujedno i 
najznačajniji korak na povećanju minimalne zarade što će imati direktni uticaj na oko 35.000 
zaposlenih u Crnoj Gori.  
 U ovom domu razmatrali ste i Predlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o 
unutrašnjoj trgovini koji je Vlada utvrdila 7.03.2019. godine, a kojim se propisuje zabrana 
obavljanja djelatnosti trgovine na veliko i malo nedeljom i u dane državnih i drugih praznika. 
Uvođenjem neradne nedelje u sektoru trgovine, što je Inicijativa Privredne komore, jasno se 
precizira i osnažuje pravo na sedmični odmor u trajanju od najmanje 24 h neprekidno koji se 
koristi nedjeljom, a koje je definisano Zakonom o radu. Ova mjera imaće direktan uticaj na 
zaposlene u sektoru trgovine kojih je oko 37.000 u Crnoj Gori. Osim ovoga već od januara 
naredne godine stopa poreza na dohodak na zarade fizičkih lica koje su iznad prosječne u zemlji 
biće smanjene sa 11% na 9% odnosno primjenjivaće se proporcionalna stopa poreza na dohodak 
za sve zarade u zemlji, što će doprinijeti povećanju plata za ovu prilično zastupljenu kategoriju 
zaposlenih.  
 Takođe, uvaženi poslanici, dozvolićete da podsjetim i da je izmjenom Uredbe o organizaciji 
i načinu rada državane uprave od 27.03.2017. godine izvršena i promjena radnog vremena u 
organima državne uprave na način da radno vrijeme počinje u sedam, a završava u 15:00 časova. 



Ova mjera utiče  na desetine hiljada zaposlenih u javnom sektoru, posebno žena i majki i njene 
efekte osjećamo u brojnim društvenim i socijalnim aspektima. Konačno, nijesu samo prava iz rada 
i visina zarada bila u fokusu našeg djelovanja. Osim ovih mjera, Vlada u kontinuitetu pomaže 
rešavanje stambenih pitanja zaposlenih, pa je tako u periodu od 2016. godine u prosvjeti pod 
povoljnim uslovima stambeno pitanje riješilo 318 zaposenih, u policiji 717, a stambeno pitanje pod 
povoljnim uslovima riješili smo i za 317 zaposlenih u zdravstvu. Takođe, stambena zadruga 
zdravstvo čiji su osnivači dva reprezentativna sindikata i Ministarstvo zdravlja u 2019. godini 
raspodijeliće oko 500.000 eura svojim zaposlenim. Između ostalog, podsjećam i na projekat 1.000 
+ prisutan već jednu deceniju pomoću koga su do sada 1.162 porodična domaćinstva riješila 
stambeno pitanje, od čega je iz javnog sektora 735 domaćinstava, a 427 porodica iz drugih 
društvenih kategorija. Dakle, opet govorimo o hiljadama zaposlenih na koje su ove vladine mjere 
imale direktan i naravno pozitivan uticaj.  
 Poštovani, uvjeren sam da sve politike aktivnosti koje kreira i realizuje Vlada doprinose 
poboljšanju kvaliteta života zaposlenih,  a posebno da svoju najhumaniju manifestaciju 
doživljavaju kroz vraćanje porodice u centar društvenog života. Sa ovako definisanim radnim 
vremenom u javnoj upravi i precizno određenom slobodnom nedeljom u sektoru trgovine, te sve 
širim dijapazonom mogućnosti za rešavanje stambenog pitanja pod povoljnim uslovima daje se 
prostor zaposlenim roditeljima da provode vrijeme sa svojom djecom, a porodici da ostvaruje svoju 
ulogu  osnovne društvene ćelije.  
 Uvjeren sam da 1. maj Međunarodni  praznik rada dočekujemo sa kvalitetnim i efektivnim 
odlukama koje smo donijeli u interesu radnika, kao i da ćemo i u dijalogu sa našim partnerima, 
sindikatima i udruženjima poslodavaca doprinijeti očuvanju rasta zaposlenosti i boljem kvalitetu 
života svih građana. Hvala na pažnji. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (24.04.19 12:35:21) 
 
 Hvala predsjedniku Vlade. 
 Poslanik Škrelja ima pravo na komentar. Izvolite. 
 
 
 LUIĐ LJUBO ŠKRELJA (24.04.19 12:35:31) 
 
 Nakon iscrpnog, korektnog, životnog i realnog odgovora predsjednika Vlade, nemam 
potrebu za dodatnim pitanjem, ali imam potrebu za komentarem. 
 Naravno da sam zadovoljan vašim odgovorom, uvaženi predsjedniče Vlade. Zadovoljan 
sam iz jednostavnog razloga što ni moje postavljeno pitanje, a još više vaš odgovor sa tačnim i 
preciznim podacima nijesu čisto ispunjavanje sadržine i postojanje Premijerskog sata već suština 
realnosti i kvaliteta rada vaše Vlade tj. naše Vlade i na ovaj način građanima saopštavamo 
afirmativne rezultate koji su često puta na margini društveno- političkih dešavanja kod nas.  
 U zadnje vrijeme to karakterišu komedijska okupljanja, navodno građana, u raznoraznim 
stilovima i bojama, šetajući od grada do grada, od kafane do kafane, slično kao za vrijeme bivše 
SFRJ kada su tadašnji rukovodioci šetali od vile Ljiljane do vile Ljiljane da bi se na kraju u sto 
komada raspali, a epilog je bio katastrofalan za sve građane bivše države Jugoslavije. 
Saopštavaju malobrojnim pristalicama pustu i neostvarenu želju za vlašću, ali samo ulicom jer 
drugačije niti znaju niti umiju, jer su sve probali. Neki su nestali sa političke scene, neke to sasvim 
sigurno čeka, a nekima je partija i umrla, pa bi nekako da se dokopaju vlasti, ali samo bez izbora. 
Očigledno je, a to građani iz dana u dan vide da se neko odupire, neko se brani, neko hoće do 
slobode preko trgova i ulica, dok ostalim građanima to zabranjuju, a ima mnogih koji ne znaju što 
će, dok mi, ova koalicija na vlasti radi svoj posao, za šta smo dobili mandate od građana poštujući 
institucije i državu i postavljene demokratske standarde. 
 Rezultati koje smo imali priliku da čujemo iz vašeg odgovora na postavljeno pitanje, 
uvaženi gospodine premijeru, poslužiće nam kao odskočna daska za još jednu pobjedu na 
prestojećim parlamentarnim izborima 2020. godine. Postignuti rezultati u svim segmentima 
društva realno nam ulivaju nadu da će se to i desiti. Brinuti i raditi na poboljšanju standarda i 



uslova i ostvarivanje prava radnika je dobitna kombinacija za svaku Vladu i sasvim sigurno još 
jedna cigla u zidu moderne evropske arhitekture koja Crnu Goru čeka, a  vi to odlično činite sa 
vašim kabinetom i našim koalicionim partnerima. Svjestan da moje pitanje nije atraktivno, niti 
senzacionalno političko kao što je slučaj u ovakvim prilikama, dobio sam odgovor koji je realan, 
životan i afirmativan za sve u građane u Crnoj Gori.  
 Na kraju, koristim priliku da svim radnicima u Crnoj Gori i šire čestitam 1. maj, Međunarodni 
praznik rada. Hvala na pažnji i zahvaljujem se na odgovoru, gospodine predsjedniče. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (24.04.19 12:38:35) 
 
 Hvala, poslaniče Škrelja. 
 Da li želi predsjednik Vlade da komentariše? Ne želi. 
 Sada ima riječ, u ime Demokratskog fronta, poslanik Andrija Mandić. Izvolite. 
 
 
 ANDRIJA MANDIĆ (24.04.19 12:38:48) 
 
 Hvala, gospodine predsjedavajući. 
 Dame i gospodo, članovi Vlade, predsjedniče Vlade, 
 Evo, možda vi, građani, ne možete da registrujete, ali danas nemamo ovdje ministra 
odbrane, pa možda je u međuvremenu ministar odbrane podnio ostavku i volio bih da nas premijer 
obavijesti kad uzme riječ, da možda imamo dobru vijest za crnogorsku javnost da je neko preuzeo 
odgovornost za ovaj šverc droge na školskom brodu Jadran. Možda odgovornost kao kategorija 
postane važna za članove Vlade i za pripadnike režima, da neko kaže - evo desila se strašna 
stvar,možda ja lično nijesam bio zadužen za taj transport, ali neko mora da odgovara i bilo bi 
dobro da počne se od onog najodgovornijeg, a to je ministra odbrane.Tako tumačim današnje 
njegovo odsustvo. 
 Moje pitanje je: U školskom brodu Jadran Mornarice Crne Gore, zemlje članice NATO 
saveza, pronađeno je preko 50 kg kokaina čija vrijednost na ulicama gradova Evropske unije 
može dostići cifru od 30 miliona eura. Da li vi kao premijer imate saznanja da se radi o ozbiljnom 
kriminalnom klanu koji ima podršku u dijelu vlasti ili ćete opet svu krivicu svaliti na nekog vodnika 
ili na neko drugo lice koje je učestvovalo u ovoj  kriminalno radnji?  Ja ni najmanje ne želim da 
aboliram bilo koga od ovih ljudi koji su uhapšeni u kriminalnim radnjama nego prosto imamo one 
koji su uhapšeni i imamo one koje tek treba uhapsiti. 
 Ono što nije nikakva tajna za crnogorsku javnost, to je da je centralni magacin ovog 
kokaina i eventualnog heroina koji je trebao da stigne kao kompenzacija za ovaj kokain iz Turske, 
da taj centralni magacin drže ljudi režima, mislim da su glavni ključari ljudi iz Agencije za 
nacionalnu bezbjednost, da su to odrađivale razne strukture vezane za Agenciju za nacionalnu 
bezbjednost i da je negdje kao glavna privredna grana Crne Gore postala ta aktivnost. Mi vidimo 
na jednoj strani kako se zatvaraju fabrike, vidimo kako se gube radna mjesta, vidimo da nema 
nikakve ni želje ni potrebe od strane Vlade Crne Gore da se uradi nešto u pravcu kreiranja zdrave 
ekonomije, a na drugoj strani 50 kg, 100 kg, 500 kg, 1.000 kg kokaina, to nijesu mala sredstva 
koja se ulažu u  kupovinu tih narkotika, padaju po Crnoj Gori. Imamo nedavno da je otkriven u 
jednom kontejneru kompanije Voli kokain za koji niko nije uhapšen, ovdje je bar neko uhapšen, pa 
se može pretpostaviti, i vi ćete mi vjerovatno objasniti, da će se slijediti taj trag i utvrditi konkretni 
nalogodavci u ovoj čitavoj akciji, ali imamo kompanija Voli pronađen u njenom kontejneru kokain, i 
niko nije uhapšen. Posle toga nijesu nam rekli čije je vlasništvo onaj luk, gdje je takođe pronađen 
kokain, niko nije odgovarao, niko nije uhapšen. Ovdje iz Demokratskog fronta gotovo da nema 
jednog čovjeka koji nije hapšen, privođen, saslušavan zbog političkih aktivnosti. Ovdje za najteža 
krivična djela nema nikakve reakcije, izuzev na nekom nižem nivou.  
 Kažem, glavni magacin u Crnoj Gori narkotika kontroliše i drži režim. Sve izborne pobjede 
počivaju na snazi tog kokaina i heroina. Sva politika ekonomska Vlade Crne Gore i drugih 
struktura, posebno ovih tzv. preduzetnika, a vidite i kada razgovaraju jedni sa drugim ne mogu ni 
padež da pogode, to je glavna ekonomska elita koju ste vi iznjedrili. Saslušajte te razgovore, pa 



onda razmislite i stavite prst na čelo i recite šta smo mi ovo uradili sa Crnom Gorom. Zašto je to 
tako? Pa i projekat nezavisne Crne Gore upravo je počivao na toj činjenici, čast  svakom onom 
iskrenom građaninu Crne Gore koji je želio nezavisnu Crnu Goru zbog toga što je mislio da ona 
ima pravo na to. Ali oni koji su je stvarali, dominantno kriminalni klanovi koji su to finansirali, među 
njima je bilo i nekih koji pripadaju mome narodu, i dok su finansirali projekte nezavisne Crne Gore 
od prodaje narkotika mogli su da daju sebi oduška da vas pozovu na neku žurku pa da vam pušte 
neku od onih srpskih pjesama sa ibarske magistrale i tako su pokazavli pripadnost mome narodu, 
a finansirali vaš projekat prodajući kokain i švercujući za potrebe crnogroskog režima. 
 Važno je danas pred građanima Crne Gore da nam date odgovor da li ste vi spremni da 
idete dalje u ovoj istrazi, da li ćete pohapsiti nekog u onoj operaciji kontejnera Volija i ovog drugog 
kontejnera gdje se nalazio luk, gdje je takođe bio kokain ili su hapšenja isključivo rezervisana za 
Demokratski front i osuđujuće presude isključivo rezervisane za Demokratski front. To je ono što 
bih želio da dobijem danas kao odgovor. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (24.04.19 12:44:12) 
 
 Hvala. 
 Sada ima riječ predsjednik Vlade Duško Marković. 
 Izvolite. 
 
 
 DUŠKO MARKOVIĆ (24.04.19 12:44:30) 
 
 Poštovani poslaniče Mandiću, 
 Za razliku od Vas u odgovoru koji dajem Vama i ovom domu držaću se činjenica, jer 
dozvolite da ocijenim da ni svojim pitanjem ni obrazlaganjem nijeste pokazali da su vam one bile u 
prvom planu.  
 Da počenim od najvažnije činjenice. Akcija kojom je osujećena kriminalna grupa da za 
svoje planove iskoristi školski brod Jadran, jedan je od najuspješnih zajedničkih akcija policije, 
specijanog tužilaštva, bezbjedonosnih službi, uključujući i pripadnike Ministarstva odbrane. Na 
ovaj način spriječeno je krijumčarenje oko 60 kilograma narkotika u vrijednosti od preko pet 
miliona eura, odnosno suzbijena šira kriminalna aktivnost koja je imala međunarodni karakter  i 
više aspekata kriminalnog djelovanja. Znači, ovo je bila snažna i koordinirana akcija države i 
njenih udruženih institucija. Činjenica da su nadležni organi reagovali efikasno i indetifikovali 
osumnjičene kojima se stavlja na teret ovo teško krivično djelo, govori o profesionalnosti institucija 
i sistema bezbijednosti kao i o doslednom sprovođenju zakona, što sam odmah i javno pozdravio.  
 Na žalost, kriminalne radnje se mogu dešavati svuda, pa je tako pokušana i zloupotreba 
školskog broda Mornarice Crne Gore. Da ponovim, jer postoje oni kojima se mora ponavljati u 
svakoj prilici, odlučnom akcijom odjeljenja za vojno obavještajne i bezbjednosne poslove 
Ministarstva odbrane koji su je otkrili nadovezana je takođe efektivnom saradnjom sa Specijalnim 
državnim tužilaštvom, osujećen je i plan organizovanog kriminala međunarodnih razmjera.  
 Poslaniče Mandiću, ono što neće proći su pokušaji uvlačenja Vojske  i države u kriminalni 
kontekst radi političkih ili bilo kojih drugih interesa. Ovo jeste bio pokušaj zloupotrebe naše vojske i 
njene reputacije, ali od strane lica koja kada se dokaže krivica nijesu dostojna svog vojničkog 
poziva. Vjerujem da ste morali regiostrovati da je akcija države bila pažljivo planirana i 
sprovedena, bez namjere da se išta skriva ili relativizuje uz korišćenje punih kapaciteta institucija, 
a one jačaju svakoga dana i upravo to baca pravu svjetlost na naš status NATO članice i našu 
sposobnost da doprinosimo kolektivnoj bezbijenosti, pa i kroz suzbijanje najtežih oblika kriminala. 
Uvjeren sam i da ste sami svjesni da nam je svima u interesu upravo razvijanje takve sposobnosti 
države i da ovu akciju sve treba da podjednako i snažno podržimo. Da vam saopštim još jednom, 
ne postoji kriminalni klan koji ima podršku vlasti, kao što neutemeljeno insinuirate i nema 
svaljivanja krivice ni na koga, već državni organi postupaju po Ustavu i zakonu i na taj način 
pravda dolazi do učinilaca krivičnih djela, odnosno pripadnika kriminalnih klanova.  
 Ono čega ima i čega će jedino biti jeste interes daljeg jačanja vladavine prava i efikasnog 



sprovođenja zakona. Crna Gora i njene institucije su pokazale da se beskompromisno i odlučno 
bore protiv kriminala. Ova akcija je dokaz upravo tome, a to je posvećensot, profesionalnost i 
odgovornost institucija i sistema bezbjednosti. Želim ovom prilikom da vas podsjetim na ono što 
namjerno prećutkujete i zanemarujete, akcije sprovedene za prvih tri mjeseca ove godine ukazuju 
na opsežne aktivnosti institucija, na otkrivanju dokazivanju i procesuiranju činilaca krivičnih djela 
organizovanog kriminala, a o tome sam govorio tokom prethodnog Premijerskog sata, i to ne 
samo na našoj teritoriji već svuda po svijetu i na adresama za koje su pojedini kriminalci vjerovali 
da su van domašaja naših službi bezbijednosti. Dakle, u borbi države pritiv organizovanog 
kriminala izuzetaka ni posustajanja neće biti. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (24.04.19 12:48:38) 
 
 Hvala Vam, predsjedniče Vlade. 
 Pravo na komentar, poslanik Andrija Mandić. 
 Izvolite. 
 
 
 ANDRIJA MANDIĆ (24.04.19 12:48:44) 
 
 Poštovani građani, mogli ste da registrujete da ja u svom pitanju ni jednom nijesam 
pomenuo Vojsku Crne Gore. Ja sam pomenuo kompaniju Voli, za koji nijesam dobio odgovor. Evo 
sad ću pomenuti i onaj hašiš, možda koji iz Luke Zelenika, vožen tamo negdje prema Italiji, pa su 
ga pronašli tamo u nekom rezervoaru sa naftom. Ja vojsku nijesam pominjao. Vojsku sam mislio 
da pomenem tek sad. Vi ste mi odgovarali o Vojsci, i to je loša strana ovih pitnaja gdje bi kroz 
promjenu Poslovnika, vjerujem, u narednom periodu mogli da dođemo dotle da odgovaramo 
onako dim u dim. Kada poslanici postavljaju pitanje da odmah premijer odgovara i da nema 
nikakvih pitanja da se šalju, nego da svi pitamo i odgovaramo onoliko koliko raspolažemo i to će 
biti naša inicijativa, molim vas da mi ovo odbijete od vremena, inicijativa za buduća postavljanja 
pitanja na Premijerskom satu i poslaničkim pitanjima. To bi bilo tako i najkorektnije. 
 Što se tiče Vojske, mislim da je ovo veliko blamiranje za Vojsku Crne Gore, blamiranje za 
NATO pakt, mada je on poznat po tome da njegovi pripadnici švercuju drogu od davnih vremena. 
Od kako postoji NATO pakt uvijek je neko upotrebljavao tu vojnu organizaciju da se švercuje 
droga, čak kažu da su i neke zemlje napadane da bi se povećala proizvodnja, kao što je 
Avganistan, da bi se povećala proizvodnja droge i da bi se mogla snadbijevati neka tržišta. Šta 
mislite vi da ste imali nosača aviona umjesto ovog školskog broda Jadran, šta bi tek prevozila 
Crna Gora. U vojnom skladištu kažu da se držao kokain. Kada razmislite vi od nekadašnje Vojske 
Crne Gore, od nekadašnje slavne crnogorske vojske preko Vojske Srbije i Crne Gore koja se tukla 
sa NATO paktom i bila ponosna na to da se tukla sa 17 država i da nije kapitulirala danas smo 
stigli dotle da Vojska Crne Gore je obična ostava, obična organizacija u kojoj njeni pripadnici 
švercuju drogu. Ali zašto oni to rade? Zato što je to posao vlasti. Na tome počiva čitava vlast. 
Mislite da ljudi ne znaju i da ljudi ne vide, da pojedini policijski funkcioneri i ljudi iz režima imaju 
milione evra, da ne znaju koliko kuća imaju. 
 Ja živim u kući koju je sagradio moj otac, zajedno sa porodicom moga brata, sa mojom 
majkom, a vaši neki pomoćnici direktora policije ne znaju koliko kuća imaju. Pogledajte koliko 
imaju kuća ljudi koji su, ko se god primakao tom poslu koji je podrazumijevao neku mogućnost da 
se može uticati na neku maršutu droge svaki je postao milioner iz režima. Mislim da svaku 
kampanju finansirate upravo iz tih poslova. Dobro je rekao ovaj Vukotić koji je prije par dana ubijen 
u Kotoru, da ne postoje niakvi kriminalni klanovi, postoji samo Agencija za nacionalnu 
bezbijednost koja radi taj posao i da je ona proizvodila te takozvane kriminalne klanove.   Svi ovi 
koji su radili cigare a potom drogu upleli su se u jedno vrzino kolo iz kojeg nije lako izaći.  
 Znam, gospodine Markoviću, da ljudi koji su ušli u taj posao dolazili su svi ti ljudi iz česitih 
porodica u Crnoj Gori, svi smo mi bili nekada onaj srednji stalež, ona komunistička sirotinja za 
zapadne prilike, a opet u odnosu na one sa istoka relativno bogati i imućni ljudi. Onda se pojavilo 
u vašoj strukturi u Demokratskoj partiji socijalista u samom vrhu Demokratske partije socijalista 



pojavili su se oni koji su željeli preko noći da se takmiče sa ovim šeicima arapskim, da se takmiče 
sa milionerima sa zapadom,  i ne znam sa kim.  Na pošten način se ne zarađuje preko noći, preko 
noći može da se postane samo milioner ako ste u kriminanom poslu i ako iza vas stoji vlast, 
odnosno država koja vam to omogućava.To vide građani i mi smo ovdje i to je naš posao 
Demokratskog fronta i cijele opozicije, to je naš posao da građane obavještavamo kako bi se 
oslobodili tog zla.  
 Evo imamo pored mene, kolega Krivokapić koji je dugo vremena zbog državnog projekta u 
koji je vjerovao bio zajedno sa vama. Mi više nećemo prozivati Demokratsku partiju socijalista. 
Prozivaćemo Ivana Brajovića i njegovu partiju, prozivaćemo Bošnjake, prozivaćemo one koji vam 
daju većinu da možete da radite ovo, njih ćemo prozivati. Zašto? Zato što mi kao opozicija imamo 
39 mandata a vi kao Demokratska partija socijalista imate 35, mi imamo četiri mandata više od 
vas. Šta vi imate? Vi imate predsjednika države, predsjednika Vlade, 75% Vlade. Mi sa 39 
poslanika četiri više, nemamo ništa. Čekamo samo kada ćete vi da počnete da nas vodite jednog 
po jednog u zatavor. Na kraju želim i to da vam kažem, tu ste se grdno prevarili. Što se tiče kolege 
Kneževića, mene, Mihaila Čađenovića, nas niko neće voditi u zatvor. Prije smo spremni glave da 
položimo i nekome glavu da skinemo nego što će nas neko povesti u zatvor. I to morate da znate. 
Ne prijetim nego vam govorim vrlo pošteno, i to vam govorim da znate jer vi donosite ovluku, vi i 
ovaj iz susjedne zgrade. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (24.04.19 12:54:07) 
 
 Poslaniče Mandiću, prošlo je vrijeme za vaše pitanje. Pustio sam vam preko vremena. 
 
 
 ANDRIJA MANDIĆ (24.04.19 12:54:16) 
 
 Molim vas samo da završim.  
 Ja želim da vam to kažem vrlo pošteno pred crnogorskom javnošću da ne bi bilo zabune, 
da ne bi bilo nekog problema, da ne bude da smo uradili nešto na podmukao način. Kažemo vam 
da  ne dozvoljavamo da bilo ko nas nevine vodi u zatvor,  a pretpostavljamo da sada poslije ovog 
šverca kokaina postoji razlog više da se skrene pažnja sa vašeg šverca, sa onih Šarića, sa pranja 
para. Vi znate koliko kriminalaca ima u vašim redovima a ovo je sjajna prilika da kroz ovu priču 
pokušate da prikrijete kriminal. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (24.04.19 12:54:47) 
 
 Hvala. 
 Samo jedna napomena. 
 Svi ćemo ovdje raditi kako mislimo mi da treba da radimo. Svako ko proziva neka proziva 
koga misli da treba da proziva, ali ovdje neće biti nikakvih prijetnji niti se ovdje ko koga plaši.  
 Molim vas, dao sam vam dovoljno vremena da obrazložite svoje pitanje. 
 Sada ima riječ predsjednik Vlade. Izvolite. 
 
 
 DUŠKO MARKOVIĆ (24.04.19 12:54:49) 
 
 Nijesam ja očekivao drugačiju reakciju od ove koju ste iskazali jer je to doslednost vaše 
politike, politike vašeg političkog bloka i vas lično. Ta politika je obilježena mržnjom sopstvene 
zemlje i mržnjom onih koji drugačije misle od vas. Ona je obilježena i političkim neuspjesima koje 
želite naplatiti neadekvatnom politikom, ugrožavajući većinu u Crnoj Gori i ljude koji vole ovu 
zemlju i zalažu se za nju. 
 Dakle, nijesam očekivao da u ovom dijalogu dobijem bilo kakvu drugu dokumentaciju koja 
bi zavređivala ozbiljan politički dijalog, ali ste iznijeli nekoliko optužbi koje želim da odbacim i kao 



predsjednik Vlade, i kao politička ličnost i kao građanin, a to je da smo državu obnovili na novcu 
zarađenom od kriminala. Nije tačno, gospodine Mandiću. 
 Crna Gora je obnovila svoju državu na referendumu, veličanstvenom referendumu kao 
političkom primjeru u demokratiji kada se završava jedan politički proces za Crnu Goru. On 
je,nakon 100 godina, ponovo Crnu Goru vratio na mapu država svijeta. Ja znam da vi nikada to 
nećete prihvatiti, da ćete uraditi sve da to tako ne bude. Ali, dozvolićete da vam to politički dozvoliti 
nećemo, ne prijeteći vam kao što vi prijetite nama.  
 Reagovao sam sa klupe u odnosu na vaš prst koji ste uperili prema meni govoreći da će 
nekome lećeti glava. Tako ste rekli, uzmite stenogram, tako ste rekli. I dobili ste taj komentar. 
Dakle, ako smo došli u 21. vijeku da u političkom dijalogu i neslaganjima prijetimo kidanjem glava, 
onaj ko će da kida glave mora da se sprema za to, onaj ko će da brani svoju glavu takođe da se 
sprema za to.  
 Sljedeće, gospodine Mandiću. Ovdje niko ne presuđuje i ovdje nema prijekih sudova. Ovdje 
rade sudovi i institucije, i svi smo u obavezi da ih poštujemo.  
 Drugo, nikada nije bilo niti će biti povezanosti kriminala sa vlašću i da vlast je zasnovana na 
kriminalu i njegovim vezama. Da li ima ljudi koji su u kriminalu? Ima. Ima ga širom cijele planete. 
Vidite kakvi su danas dijalozi, politički dijalozi, međudržavni dijalozi po pitanju međunarodnog 
kriminala, da to ne mogu riješiti ni zidovima ni vojskom. Dakle, to je globalni problem, nema 
hermetički zatvorenih granica, nema hermetički zatvorenih kriminalaca i nema jednom obilježenih 
kriminalaca kad je u pitanju ovaj organizovani kriminal nego se regrutuju uvijek novi.  Zbog toga su 
države i službe bezbjednosti i pravosuđa tu da ih prepoznaju, otkrivaju i privode pravdi. Vaša 
logika da sve što se dešava u Crnoj Gori je vlast je vaš odnos prema vlasti.  
 Zamislite sada kada je 800 kilograma kokaina zaplijenjeno u španskim vodama, treba da 
ostavku podnesu  kralj ili predsjednik Vlade Španije ili u nekoj drugoj državi kao što vi to ovdje 
implicirate.Dakle, to nije logika, gospodine Mandiću. 
 Što se tiče vašeg prigovora za Ministarstvo odbrane želim da vam kažem da je ministar 
odbrane danas na službenom putu u Litvaniji u posjeti našem sastavu u okviru NATO misije i 
nema razloga da bude zabrinut i nema razloga da podnosi ostavku. Ovo što su radile državne 
institucije na čelu sa ministrom odbrane i njegovim timom je za svaku pohvalu i mi smo ponosni u 
Crnoj Gori na to. Prema tome, nemojte da generalizujete stvari. Može se sjutra desiti da neko 
bude u kriminalu iz vašeg neposrednog okruženja. Može li da bude sjutra neko u kriminalu iz vaše 
porodice? Da li to znači vaš odlazak u zemunicu? Ne, ne nego borba da toga ne bude, gospodine 
Mandiću.  
 Dakle, mi smo ponosni na ono što radimo u borbi protiv organizovanog kriminala. To 
verifikuju i naši partneri u procesu integracija. Znamo da vas na tom pitanju ne možemo zadovoljiti 
ali smo spremni o tome da pričamo. 
 I još zadnja stvar. Rekli ste da 39 poslanika nema priliku da učestvuju u vlasti, da je sve 
podijeljeno u koalicionoj većini. Ko vam je to branio, je li vaš izbor poslije 2016. godine da idete u 
bojkot i da bojkotujete institucije, je li to vaš izbor? Jesam li ja sa ove govornice, prilikom ekspozea 
i više puta, otvorio vrata za ulazak opoziciji u Vladu. Nijeste to prihvatili. Znači, vi ne želite da 
budete dio ovog političkog korpusa. Vi želite da budete van njega da bi pravili ovu destrukciju, da 
bi ponižavali državu, da bi ograničavali njen razvoj i gušili prilike za ljude. To je vaša politika. 
Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (24.04.19 13:01:15) 
 
 Hvala. 
 Izvolite, proceduralno. 
 
 
 ANDRIJA MANDIĆ (24.04.19 13:01:27) 
 
 Gospodine predsjedavajući, 
 Premijer je iskoristio mogućnost da posljednji odgovara, takav je i Poslovnik. Naravno, on je 



zloupotrijebio to pravo saopštavajući čitav niz uvreda i ja želim, ne samo mene, i naš politički 
savez da je vrijeđao, i ja želim da mi date pravo na repriku ili da mi omogućite da u nekoj formi 
odgovorim na ova pitanja koja su bila, na ovu priču koja je bila veoma uvredljiva. Ako postoji 
mogućnost da ja dobijem tri minuta i da sa reprikom završim ovu priču. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (24.04.19 13:02:00) 
 
 Hvala. 
 Ne postoji mogućnost, poslaniče Mandiću, zato što ste vi mnogo više uvreda uputili tokom 
vaših postavljanja pitanja i svega. Molim vas, čekajte, vi ste govorili vašu istinu, premijer je govorio 
istinu koju on smatra da je istina. Završili smo ovu diskusiju.  
 Sada riječ ima poslanik Raško Konjević u ime Socijaldemokratske partije. Izvolite. 
 Želite proceduralno. 
 Izvolite, poslanik Damjanović proceduralno. 
 
 
 ALEKSANDAR DAMJANOVIĆ (24.04.19 13:02:32) 
 
  Samo da riješimo jedno pitanje koje jeste proceduralne prirode. Dakle, imajući u vidu 
praksu u ovom parlamentu od osnivanja, vezano za redosljed izlaganja po klubovima kada se 
govori o Premijerskom satu, ukazujem da Posebni klub poslanika odnedavno ima pet članova i da 
je po broju članova kluba, u ovom trenutku, treći u Parlamentu u odnosu na klubove koji učestvuju 
u radu Parlamenta, nakon, naravno predstavnika kluba DPS-a koji je najbrojniji u Parlamentu i 
predstavnika kluba DF-a koji je drugi po redu. 
Realno bi bilo da je u ovom redosljedu riječ date predstavniku Posebnog kluba poslanika koji ima 
pet poslanika, što je više od četiri, tri ili dva poslanika već koliko imaju ostali klubovi, odnosno tri 
poslanika. 
 Dakle, samo da ne bismo ovdje zbunjivali javnost da dobijem od vas ovdje direktno 
odgovor.  
 Da li se ovdje radi o grešci administracije ili zabuni ili se ovdje radi o vašem posebnom 
odnosu prema pet poslanika koji čine Posebni klub poslanika? Redosljed, ništa sporno nije da se 
pita prvi ili zadnji neće promijeniti to suštinu ovog Premijerskog sata. Ali, samo da ovdje kažete 
imate li vi nešto protiv nekoga lično, pa to radite  ili je ovdje u pitanju greška u brojanju da je pet 
manje od četiri ili pet veće od četiri. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (24.04.19 13:03:47) 
 
 Hvala vam. 
 Molim vas bez dobacivanja samo. 
 Hvala vam, poslaniče Damjanoviću, na proceduralnom pitanju. Evo dali ste mi priliku da 
odgovorim. 
  Imam vrlo jasan stav o svakom od poslanika u ovom Parlamentu, ali nemam ništa ni protiv 
koga, o ovome smo razgovarali na kolegijumu i da vam vrlo precizno saopštim to.  
 Vi ste napravili Poseban klub poslanika od ljudi koji su napuštali svoje izborne liste i svoje 
partije i stvorili Klub poslanika koji se za to Poslovnički naziva Poseban klub poslanika. On može 
mnogo biti brojniji od pet, ali to nije poslanički klub koji je nastao iz partije koja je učestvovala na 
izborima.   
 U Poslovniku nećete  nigdje naći priču o redosljedu, ali naše pravilo koje smo koristili da 
redosljed treba da bude od najbrojnijeg ka manje brojnim klubovima.  
 Prema tome, stav kolegijuma je, a da se ne pokrivam stavom kolegijuma, i moj lični stav, da 
će te vi kao Poseban klub poslanika imati pravo da postavljate pitanje poslije postavljanja pitanja 
od strane klubova poslanika koji su na listama svojih partija ušli u Parlament. 
 Hvala vam. Izvolite. 



 
 
 ALEKSANDAR DAMJANOVIĆ (24.04.19 13:05:10) 
 
 Samo da  ukažem da ne znam kada je kolegijum predsjedenika raspravljao.  
 Dakle, nijesam bio prisutan ako je raspravljano u međuvremenu od kada ja učestvujem u 
radu kolegijuma. Ponavljam ovdje se radi o praksi koja je uspostavljena od osnivanja, bilo je 
posebnih klubova poslanika u ranijim sazivima i dobijali su pravo po redosljedu, po brojnosti kluba. 
 Dakle, u članu 31 i 32 koji definišu obrazovanje i sastav klubova ne postoji nikakva razlika u 
odnosu na klubove poslanika koji se formiraju. 
 Ukazaću, predsjedniče Parlamenta, da je i vaš klub formiran na način da nije bilo dovoljno 
članova da ga formira, pa je morao da bude tu još jedan član iz druge partije, ništa sporno, to 
predviđa Poslovnik, kao što Poslovnik predviđa kako se obrazuje Posebni klub poslanika. Sada 
shvatam da se ipak radi o vašem ličnom odnosu ili vezanom za neke stvari koje vam možda 
politički ne odgovaraju prema ovim pet poslanika ili pojedincu nekome. Ništa sporno da ovako 
nastavimo, pa ćemo da vidimo dokle ćemo stići.  
 Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (24.04.19 13:06:11) 
 
 Svakako ćemo ovako da nastavimo, nije u pitanju uopšte moj lični odnos. 
 Podsjetiću, Socijaldemokrate su nastupile samostalno ostvarile sjajan rezultat za partiju 
koja je tek bila osnovana prije tih izbora i bila je u samostalnom nastupu i osvojila mandate. Vi ste 
formirali klub iz različitih partija teško bi bilo sad da se mi prisjetimo iz kojih sve. 
 Prema tome, stav je takav na kolegijumu, vi ponovo nametnite to pitanje kad budete na 
kolegijumu pa možemo da razgovaramo. Ja sam vam saopštio kakav će biti moj stav.  
 Poslanik Raško Konjević, Socijaldemokratska partija, izvolite. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (24.04.19 13:06:50) 
 
 Minut ili 30  sekundi proceduralno prije nego što postavim pitanje. 
 Kome će biti više ili manje prijatno ili neprijatno, vama ili  meni, ili predsjedniku Vlade, ali ja 
s tim neću stati. Jer, mislim da ste vi i predsjednik Vlade odgovorni zašto ja ne mogu na tri prosta 
pitanja već deveti mjesec koje sam poslao prema Vladi da dobijem odgovor. Na to mi pravo daje 
zakon, na to mi daje pravo Poslovnik, ja stvarno ne znam ako ima neki razlog da mi ga možete 
saopštiti ili vi ili predsjednik Vlade, da ne mogu dobiti odgovore na ta pitanja, ja ću taj odgovor da 
prihvatim. Ali ne prihvatam da ne mogu da dobijem pisani odgovor da kao poslanik ove Skupštine 
ne mogu već devet mjeseci da dobijem razlog zašto je tajna za poslanika ovoga Parlamenta 
Ugovor između jedne državne institucije i druge državne institucije. To je jedno od tri pitanja.   
 Daj, molim vas, nema mi neko napiše ne možete to da dobijete zbog toga i toga, ja ću to 
prihvatiti. Ali, ne prihvatam  devet mjeseci  nikakav odgovor. Obaćavate li vi, obećao mi je 
predposljednji put predsjednik Vlade. Dakle, ja nijesam dobio ništa, sad sam provjerio, ne sad 
nego prije sat vremena, takođe odgovori nijesu stigli. Pišem urgencije, mislim da nije fer. 
 
 
 PREDSJENIK IVAN BRAJOVIĆ (24.04.19 13:08:09) 
 
 Hvala vam poslaniče Konjeviću, bilo je više od 30 sekundi, na mjestu je vaša opaska.  
 Kao što sam vam rekao uputio sam dopis predsjedniku Vlade, Skupština je uputila dopis 
predsjedniku Vlade. Ja mislim da predsjednik Vlade treba posebno da insistira na odgovornosti 
kolega koji to nijesu poslali, a ja sam spreman da ako želite i radikalizujemo to pitanje u 
Parlamentu. 
 Sada postavite vaše pitanje. 



 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (24.04.19 13:08:39) 
 
 Predsjedniče, zahvaljujem i izvinjavam se na ovoj opasci, ali zaista se nadam da će barem 
do narednog Premijerskog sata taj odgovor stići.  
 Poštovani predsjedniče Skupštine, predsjedniče Vlade, kolege poslanici, poštovani građani, 
 Bio je već jedan dobar šlagort da nas čekaju praznici 1.maj i međunarodni praznik rada i 
možda je pravi trenutak da se osvrnemo na neke od pokazatelja iz jednog, rekao bih ,specifičnog 
ugla šta to građani u protekloj 2017, 2018.godini su imali kao benefit od onoga što je ekonomska 
politika Vlade.  
 Znači, 2017.godina i 2018.godina je na teret građana imala nekoliko stvari prevashodno 
povećanje stope poreza na dodatu vrijednost sa 19 na 21%, akcize na gorivo koje sada učestvuju 
55% državnog prihoda u jednoj litri goriva, što je među najskupljima u regionu. Sa druge strane, 
imaju najmanju minimalnu zaradu i ako vi predsjedniče Vlade sada sa ovim polupovećanjem na 
222 eura kažete da izlazite u susret 35.000 radnika. Kada sam vas ja prije nekoliko mjeseci pitao 
za to, precizno ste mi odgovorili, onako po malo ljutito, da nećete povlađivati populizmu.  
Predpostavljam da ovo što ste sada uradili nije populizam sa vaše strane.  
 Prosječna zarada u Crnoj Gori  u protekle dvije godine se kretala u rasponu od 510 do 512 
eura. Dug države Crne Gore u protekle dvije godine je porastao sa 2,6 milijardi na 3,2 milijarde ili, 
generalno računajući, na 600.000 stanovnika, svaki stanovnik je bio dužan 4.300 eura, danas je 
dužan 5.300 eura. U programu ekonomskih reformi za naredne tri godine Vlada kaže da zbog 
zavođenja fiskalne discipline, zarade neće  rasti u naredne tri godine. Inflacija u 2017. i 
2018.godini je kumulativno preko 3%.  
 Iz svega ovoga se nameće vrlo jednostavno pitanje da li, predsjedniče Vlade, građani čija 
plata ne raste, a imate povećanje poreza, akciza, inflaciju duga itd. da li žive bolje 2016. nego, 
2017.godine, 2018.godine. I u susret svemu tome međunarodnom prazniku rada i ovoj kratkoj 
retroperspektivi i onoga što su bili neki od ključnih pokazatelja u tom segmentu Vlada se 
opredjeljuje da poveća cijenu struje. Nekad smo čujali izjave da nam gorivo možda jeste luksuz, 
kako smo krenuli sigurno će nam struja postati luksuz.  
 Predsjedniče Vlade, Elektroprivreda Crne Gore što je dobro i u većinskom državnom 
vlasništvu i prošle godine, je prema preliminarnim podacima ostvarila je profit 44 miliona, za svaku 
pohvalu. Bilans koji je Vlada usvojila za 2019.godinu, predviđa da imamo svega deficit od 4% 
električne energije.  
 Ja ću vam, predsjedniče Vlade, sada pročitati ne koliko nam je rast bruto društvenog 
proizvoda, nego koliko građanin za prosječnu platu u Crnoj Gori može da kupi aktivne električne 
energije bez PDV-a i ovih dodataka za hidrocentrale u odnosu na druge zemlje.  
 U Crnoj Gori, za prosječnu platu od 512 eura, može da kupi 6.083 KW, u Mađarskoj može 
da kupi 8.787 u Italiji 9.766, u Austriji 14.525 u Njemačkoj 9.084, u Srbiji 7.275 u Hrvatskoj 7.563, 
u Sloveniji, u BiH, u Kosovo takođe više.  
 Toliko o onome što je suština, a to je kupovna moć građanina  koliko može sebi dobara i 
usluga da priušti u jednom mjesecu ili na neki duži vremenski period. Bez obzira na sve ovo, 
Vlada je 1.01.2019. godine uvela novu naknadu za obnovljive izvore energije. Ovo je račun za 
struju koji je 100 eura bez PDV-a. Aktivno potrošena energija je 46 eura, a nadoknade za 
hidrocentrale iznose devet eura. Dakle, 20% građana plaća nadoknade za male hidrocentrale za 
ono što je potrošio, 20% od aktivne energije ili 10% od ukupnog računa. Ovo nije bila čestitka za 
1. maj. Povećanje ove takse je bila čestitka za Novu godinu. Čestitka za 1. maj je povećanje cijena 
električne energije od 6%, uz obrazloženje da je struja roba, slažem se, i da zbog fluktuacija na 
berzi Elektroprivreda ima mogućnost da poveća cijenu struje. Samo jedno pitanje - od koga će 
građanin u Crnoj Gori da kupi struju osim od Elektroprivrede ako tržište postoji? Vi ćete mi reći da 
je zakonom predviđeno. Slažem se da je zakonom predviđeno nego šta je u praksi.  
 Dakle, građani su osuđeni da kupuju struju od Elektroprivrede. Vlada je većinski vlasnik i 
ona može da obustavi, pozivam vas da to uradite, da do tog povećanja struje ne dođe ili vam 
nudim alternativni model. Takođe ću vas citirati. U razgovoru u Privrednoj komori ste rekli, 
parafraziram, neću citirati, da je neprimjereno da u Šavniku ugostitelj plaća porez 21% za kafu, a 



da u Splendidu ili nekom drugom hotelu na primorju s pet zvezdica taj porez iznosi 7%. Tačno je, 
ništa niste uradili nakon toga. Znate šta je još tačno, da je to vaša partija izglasala u ovom 
Parlamentu. Sada vas pozivam, ako je to, s čim se slažem, da nije primjereno različit PDV za 
ugostiteljske usluge, da vaša Vlada ne dirajući u tržišnu poziciju Elektroprivrede, dakle ne dirajući 
je, uradi ono što je uradila hrvatska Vlada, dakle da ne bi bilo da nam kažete da se bavimo 
populizmom, uradite ono što je uradila jedna članica Evropske unije, nama susjedna Hrvatska da 
bi zaštitila socijalni status svih građana kada je struja u pitanju. Smanjite stopu PDV-a na 
električnu energiju kada već postoji smanjena stopa PDV-a na privilegovane hotelijere. 
Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (24.04.19 13:15:54) 
 
 Hvala vama.  
 Predsjednik Vlade Duško Marković. Izvolite. 
 
 
 DUŠKO MARKOVIĆ (24.04.19 13:15:59) 
 
 Poslaniče Konjeviću, nijesam odgovarao oštro nego direktno, možda to tako izgleda, i bio 
sam u pravu. Dakle, predlog koji je dolazio s različitih adresa, pa i vaš predlog je bio populistički. 
Tada sam vam rekao da mi već od decembra mjeseca 2016. godine to imamo u svojim opcijama i 
pravimo održive analize kako da napravimo iskorak, a da ne ugrozimo finansijski sistem i održivost 
finansijskog sistema. Ali, oko toga pitanja možemo se vratiti i kasnije.  
 U odnosu na ovo što ste rekli, pitali ste me, rekao sam u Privrednoj komori, da li sam 
održao obećanje, želim da vas obavijestim da je u Ministarstvu finansija već priprimljen Zakon o 
izmjenama i dopunama Zakona o PDV-u gdje ćemo se baviti tim pitanjima diskriminacije, odnosno 
nejednakosti na tržištu i bićete u prilici u ovom Parlamentu brzo da vidite odgovor. Dakle, mi ne 
pričamo u etar nego ono što obećamo na tome radimo i kada budemo spremni, naravno, doći će 
kod vas na provjeru.  
 Da se vratim na konkretno poslaničko pitanje. Drago mi je da ste danas u Parlamentu 
otvorili ovo važno pitanje. Na početku je jednako važno da jasno razdvojimo nadležnosti i uticaj na 
cijenu električne energije u Crnoj Gori jer stalno govorite Vlada, Vlada, Vlada treba da uradi to. Vi 
odlično znate da kao neko ko je obavljajući različite društvene funkcije uticao na kreiranje 
zakonodavstva u ovoj oblasti, da je pitanje definisanja cijene struje koju prodaje Elektroprivreda u 
nadležnosti nezavisnog regulatora koji svoj posao radi na osnovu jasnih i detaljnih metodologija. 
Ono što jeste u nadležnosti Vlade to je određivanje naknade za obnovljive izvore energije koju u 
zavisnosti od ulaska u sistem investicija u ovoj oblasti Vlada definiše prema, takođe, 
odgovarajućoj metodologiji.  
 Kao što smo i obećali na početku ove godine, sagledavali smo u prethodnom periodu sve 
mogućnosti kako bi pravično rasporedili teret obnovljivih izvora na sve potrošače. U tom smislu, 
želim da vas obavijestim da će Vlada od 1. juna ove godine ukinuti naknadu za obnovljive izvore 1 
i da taj trošak umjesto potrošača plaća Vlada iz sredstava prikupljenih od zagađivača, a kroz 
akcizu na ugalj. Ova stavka čini oko 5% računa potrošača koji troše do 30 eura mjesečno ili oko 
1,5% računa potrošača koji troše do 100 eura. Dakle, ukidanjem ove naknade koja će se ubuduće 
finansirati od strane zagađivača emitera ugljendioksida računi će biti manji između 1,5% do 5%, 
što je jedno od najvećih zabilježenih umanjenja računa. Vjerujem da je ovo odgovoran pristup ako 
Elektroprivreda Crne Gore ostane pri sadašnjem predlogu tarifnih modela, uz eventualno novo 
odlaganje do početka primjene obračuna s ukinutom naknadom. Postićićemo da kumulativni 
efekat bude 2,5% do 5% sniženja cijene za prosječne račune do 30 eura, da gotovo isti ili niži 
računi budu za potrošače koji troše do 60 eura u prosjeku i svega oko 1% poskupljenja za 
potrošače koji troše 100 eura na mjesečnom nivou.  
 S druge strane, želim da saopštim opredjeljenje Vlade da kroz svoju politiku štiti 
najosjetljivije kategorije našeg stanovništva. Zato, danas kroz dvije grupe programa Vlada 
subvencionira račune za utrošenu električnu energiju za oko 17.000 domaćinstava. O tome niko 



ne priča, kao da se to ne dešava i kao da to nije naš novac. Po prvi put su prepoznate i one 
kategorije kupaca koje nikada ne mogu biti isključene s mreže, bez obzira na eventualni dug. Ovo, 
a nikako proizvoljnost i jednokratnost jeste odgovorna politika u energetici i odgovoran odnos 
prema građanima kao potrošačima.  
 Kada govorimo o Elektroprivredi Crne Gore, vjerujem da je ova Vlada pokazala kako se na 
ispravan način upravlja nacionalnim preduzećem u kojem imamo vlasništvo. Povratili smo 
vlasništvo nad Elektroprivredom na skoro 80% dok se do kraja godine očekuje postizanje 100% 
vlasništva. Ta aktivnost koštaće 230 miliona i nikako nije opteretila ni budžet ni građane. Da vam 
saopštim dalje. Državna Elektroprivreda je pokrenula investicioni ciklus poslije deset godina. Već 
idući mjesec očekujemo raspisivanje tendera za ekološku rekonstrukciju prvog bloka 
Termoelektrane ...(Prekid) izgradnju vjetroelektrane Gvozd i rekonstrukciju hidroelektrane 
Perućica i Piva, a do kraja godine početak izgradnje solarne elektrane Briska gora. Paralelno s 
ovim projektima vrijedno se radi na pripremi za gradnju hidroelektrane Komarnica.  
 Poslaniče Konjeviću, kao što znate, sve ovo nije moguće uraditi ako bi cijenu električne 
energije za sve kategorije potrošnje trajno održavali ispod tržišne. To bi zapravo bilo kreditiranje 
trenutnih političkih ambicija ili potreba, a na račun generacija koje dolaze. Kada je u pitanju dio 
vašeg obrazloženja koji se odnosi na državno vlasništvo u Elektroprivredi Crne Gore, teško je 
izbjeći utisak da bi, izgleda, bilo prihvatljivije dozvoliti stranom investitoru da ostvari profit 
povećanjem cijena struje nego to isto omogućiti crnogorskoj Elektroprivredi.  
 Jasan je stav Vlade da ničim nećemo favorizovati državna preduzeća u odnosu na njihove 
privatne konkurente, ali isto tako nećemo dozvoliti ni da državno vlasništvo bude ograničenje za 
naša privredna društva i njihovu razvojnu strategiju. Konkretno, navedenih 44 miliona profita u 
hidrološki povoljnoj godini minimalni su očekivani prinos kompanije čija je nominalna vrijednost 
855 miliona eura, a takva vrijednost kapitala i ta iskazana dobit garantuje prikladan kreditni rejting i 
adekvatan investicioni potencijal kompanija. Odavno nijesmo Elektroprivredu imali u ulozi 
investitora. Sada to imamo. S toga, ne brinite ni o sadašnjoj ni o budućoj dobiti države koju ćemo 
kao vlasnici svakako upotrijebiti namjenski za dalji razvoj sistema i usluga i podršku osjetljivim 
kategorijama. Vlada će nastaviti da insistira na realizaciji strateških prioriteta razvoja i pouzdanog 
napajanja električnom energijom svih potrošača po optimalnim cijenama. Uvažavajući činjenicu da 
eventualna poskupljenja mogu uticati na standart pojedinih kategorija stanovništva Vlada je, kao 
što vidite već odgovorno pristupila mogućem rješenju i svojom odlukom koju najavljujem će od 
1.juna omogućiti i građanima da ne osjete promjene cijena od strane Elektroprivrede, a 
istovremeno i uslove da Elektroprivreda nastavi sa svojim investicionim ciklusom. Vjerujem  da se 
dobra politika Vlade ogleda i u tome da prati mogućnosti građana i u takvom ambijentu 
istovremeno razvija ekonomiju.  
 Siguran sam da smo u tom smislu našli pravu mjeru i ovom odlukom. Hvala na pažnji. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (24.04.19 13:23:40) 
 
 Hvala vam. 
 Pravo na komentar poslanik Raško Konjević. Izvolite. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (24.04.19 13:23:46) 
 
 Predsjedniče Vlade, 
 Naravno, pod pritiskom javnosti ste morali pripremiti određenu vrstu mjera. Nijeste 
komentarisali ni jednom jedinom riječju ono što je bio odgovoran postupak hrvatske Vlade, koji bi 
na najozbiljniji mogući način pokazao da Vlada fiskalnom mjerom želi da očuva tržišnu poziciju 
Elektroprivrede, ali da vodi računa o svom stanovništvu. 
 Predsjdniče Vlade, što ne ukinete ovu naknadu za obnovljive izvore energije s kojom ste 
započeli 01.01? Znate zašto je ne ukidate? Zato predsjedniče Vlade što na ovom računu od 100 
eura ta naknada koju ste utvrdili 01.01.ove godine iznosi 7,72 eura, a naknada čije vi ukidanje 
sada najavljujete iznosi 1,4 eura. Ovo je račun, ja čitam sa računa pozicije 27 i 26.  Nemojte da 



najavljujete, predsjedniče Vlade, nešto što će minimalno uticati. Dakle ukinite ovo, lakše vam je 
bilo da ukinete ovo što ste donijeli 01.01, jer to utiče skoro sa 15% i nemojte zaboraviti imate, 
znači ovo je jedno povećanje struje, plus ovo sad koje ide 6%. 
 Predsjedniče Vlade, pomoću koje to matematike je na poziv Vlade Elektroprivreda rekla da 
odlaže postupljenje  struje od 01.03. do 01.05, jer vi kažete da Vlada se ne miješa ni u šta. Tražila 
je ministarka valjda,  ona je član Vlade javno. Prema tome kad ste vlasnici nečega upravljate 
preko organa upravljanja tom kompanijom, vi određujete politiku, ne vi lično, nego onaj ko je 
vlasnik, a vlasnik je Vlada. Ali dakle ovdje se radi o činjenici da gro nekih mjera koje Vlada donosi 
idu na teret građanima. Naveo sam vam PDV, naveo sam vam akcize, sada vam navodim 
povećanje struje. Vi kažete, ministarko ja vas molim nemojte dobacivati, evo ja vas uvažavam, ali 
nemojte to da radite. Ako možete da me saslušate. Izvinjavam se, ali mi treba koncentracija za 
komunikaciju sa predsjednikom Vlade. 
 Dakle, vi sada kažete da bi bilo populistički da se poveća cijena minimalne zarade na 250 
eura, zahtjev je populistički. Sve vlade u okruženju koje imaju minimalnu zaradu preko 250 eura 
su populističke. Zate li koje su to vlade, predsjedniče Vlade? Sve. Jer minimalna zarada u Crnoj 
Gori za koju vi kažete da je lider po ekonomiji u regionu je najmanja u regionu 193 eura. Kosovo 
koje ima najnerazvijeniju ekonomiju, poslednja je u nizu država koja je dobila nezavisnost 2008. 
godine, ima minimalnu zaradu od 250 eura. I sada vi mislite, ne vi lično, nego Vlada misli da može 
sa povećanjem struje, sa povećanjem akciza, povećanjem PDV-a i platama koje su po statističkim 
podacima od 510 do 512 eura, vi mislite da poskupljenja ne utiču na životni starndard građana. 
Utiču, predsjedniče Vlade. Znam da znate, ali zato vas pozivam da barem kada je struja u pitanju, 
uradite ono što je uradila hrvatska Vlada, pa nije hrvatska Vlada "pala s Marsa" pa da uradi nešto 
loše i nije to predlog SDP-a, nego vam samo javno i vama i građanima ukazujem. 
 Znači oni su uradili ono što je  u interesu njihovih građana. Smanjite, predsjedniče Vlade, 
stopu PDV-a i tako ćete bolje sačuvati standard građana nego što ovo pokušavate da uradite. 
Dakle, da onu nadoknadu koja je manja ukinete, a ostavite ovu koja utiče skoro sa 20%. I 
predsjedniče Vlade,  kako to biva kada se gro nekih mjera odnosi na teret građana.  
 Mi smo ovdje u nekoliko premijerskih satova, ako mogu tako da kažem, razgovarali i o 
poreskom dugu i o nizu drugih stvari i tako dalje. Vi ste vrlo često znali kad god dobijate kritiku od 
strane opozicije vezana za ekonmsku politiku, neku vrstu političkog kvalifikativa u tom segmentu 
da date. 
 Evo ja ću vam sada dva podatka, a vi politički kvalifikujte kako god hoćete. 
 Kada sam vas sa ovoga mjesta pozivao da uvedete stečaj u Vektru Jakić, vi ste mi tada 
govorili da za razliku od mene vi želite da vodite računa o radnicima. Zašto nijeste vodili računa o 
250 radnika u Atlas i IBM banci? I zašto sada utodite stečaj u Vekru Jakić? Znate zašto vam ovo 
kažem - zašto sada? Zato što od sedam i po miliona duga Vektre Jakić znate li koliko će se država 
kroz stečaj naplatiti predsjedniče Vlade? Znate koliko? Nula. Znate li pedsjedniče Vlade koliko se 
država naplatila od Kompanije Ave Marija Kolčević koja je otišla u stečaj a dužna je bila 7,7 
miliona eura? Nula predsjedniče Vlade.  
 E sad vas ja pitam - znate li, predsjedniče Vlade, ko su vlasnici Ave Marija Kolčević i Vektra 
Jakić? Nemate pojma. Ja ću vam reći ako ne znate. Znači, Demokratska partija socijalista, znači 
na fotografijama u svakoj izbornoj kampanji i gospodin Brković koji je vrlo blizak Demokratskoj 
partiji socijalista. Dakle, i u jednom i u drugom slučaju 15 miliona eura ode u vjetar. I vi govorite o 
principijelnom vođenju politike u nekim segmentima.  
 Završavam sa ovom rečenicom. Ali u ovom segmentu trebali ste, kao i u mnogo drugih 
slučajeva, poslušati, ako ništa drugo razmotriti ono što vam dolazi sa opozicione strane. Da ste 
prije uveli stečaj manja bi šteta po državu bila. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (24.04.19 13:30:27) 
 
 Hvala. 
 Predsjednik Vlade ima riječ. 
 
 



 DUŠKO MARKOVIĆ (24.04.19 13:30:48) 
 
 Nekoliko je segmenata poslanik Konjević otvorio, ali ja ću početi   komentar u odnosu na 
osnovno pitanje koje proizilazi, osnovnu temu koja proizilazi iz poslaničkog pitanja, a to je cijena 
električne energije, energetski sektor itd. nadležnosti, ugledanje ili neugledanje itd.   
 Čudi me od poslanika Konjevića da upoređuje Crnu Goru sa drugim državama. 
Jednostavno je to neuporedivo, neuporedivo je sa karakterom ekonomije, resursima koje 
raspolažu, broj stanovnika koje imaju i drugim, naravno okolnostima. 
 Da je to tako jednostavno, onda bi ova vlada mogla imati samo dva člana i kopirali bi 
ekonomsku politiku Hrvatske, Mađarske ili neke druge zemlje, pa čak i Njemačke kao najbilji 
primjer i u Crnoj Gori bi vladala sreća i blagostanje u ekonomiji i nečem drugom. Dakle, ne može 
se to upoređivati poslaniče Konjeviću nikako. 
 Druga stvar kada je u pitanju struja, mi govorimo o tome kao o nekoj robi koja nam je pala 
sa mjeseca i samo treba sa što manje troška da je podijelimo potrošačima ili čak bez ikakvog 
troška jer će to unaprijediti standar građana.Izvinite mi na ovome ali moram da podijelim to sa 
vama. Ta struja mora da se proizvede. Da bi se proizvela ona mora da ima investicioni ciklus sa 
odgovarajućom opremom. Da bi ona došla do potrošača ona mora na neki način biti, da kažem 
grubo transportovana i na kraju korišćena. To je novac, to je takođe novac građana o kojem 
pričate i to košta. Da bi ona bila, zbog toga što je ona uslov života danas, struja je uslov života, 
ona je uslov razvoja, ne samo u energetici nego sveukupnog ekonomskog razvoja. I danas kad 
govorimo o Crnoj Gori sa njenim razvojnim potencijalom i novim prilikama, polazi se prije svega od 
razvoja infrastrukture. Dakle, putne infrastrukture, energetske i sada digitalne. Dakle, nema 
razvoja bez energetske infrastrukture, nema razvoja energetske infrastrukture sa socijalnim 
cijenama električne energije. To je potpuno pogrešan pristup. Ja znam da to može i jeste 
prijemčivo za građane, ali to je pogređan pristup gospodine Konjeviću i zbog toga je struja 
berzanska roba i zbog toga smo mi u energetskoj zajednici i ta pravila moramo poštovati.   
 I drugo, da vam kažem, ne znam koje ste podatke koristili, ali Eurostat govori o tome da za 
prosječnu zaradu u Crnoj Gori se kupuje isto onoliko električne struje koliko sa prosječnom 
zaradom u Evropskoj uniji osim Bugarske, to su podaci Eurostata, ja ne znam koje vi podatke 
koristite, možemo ih uporediti.  
 A vi govorite o profitu. Rekao sam da je taj profit minimalan u odnosu na povoljnosti, 
hidrološke povoljnosti u toj godini i u odnosu na kapital Elektroprivrede. Ali, pogledajte šta 
Elektroprivreda ima u kratkom roku kao svoj investicioni ciklus bez kojeg nema razvoja u zemlji, 
zbog kojeg građanin ne može imati adekvatnu isporuku struje i kvalitetnu isporuku struje, zbog 
kojeg privreda ne može poslovati ako taj investicioni ciklus ne obezbijedimo i ne razvijemo. 
Elektroprivreda u ovom trenutku priprema i ulazi u proces ekološke rekonstrukcije Termoelektrane 
Pljevlja 40 miliona eura investicije, dakle Elektroprivreda. Rekonstrukcija Tidroelektrane Piva i 
Perućica 40 miliona eura, Solarna elektrana Bliska gora 200 miliona eura, Hidroelektrana 
Komarnica 260 do 290 miliona eura, Hidroelektrana Kruševo 160 miliona eura i Vjetroelektrana 
Gvozd na Krnovu nova 70 miliona. Dakle, ovo su investicije koje su u toku, koje se pripremaju i 
čija će realizacija brzo početi.  
 I da vam još nešto kažem u vezi sa ovim. Mi smo kao što znate najavili mimo redovne 
aktivnosti CEDIS-a,  i Elektroprivreda u vlasništvu, koja je u vlasništvu  Elektroprivrede 100%, 
krenuli u poseban projekat obnove desetokilovatne mreže i niskonaponske mreže kako bi 
obezbijedili sigurnost napajanja električnom energijom. I za tri godine ta investicija je 80 miliona 
eura. U ovoj i do polovine naredne godine 30 miliona eura. Vidjeli ste da je već počelo. Dakle, 
tamo su pare, tamo su pare. A ova mjera o kojoj sam govorio Vlade će cijenu struje primjeriti 
realnim mogućnostima i realnim potrebama. 
 I jedna korekcija na kraju jer ste me pokušali podučiti kako funkcionišu privredna 
preduzeća. Tačno, Vlada je vlasnik i Vlada ima svoje predstavnike u upravnom odboru, ali, ne da 
obezbjeđuju interese Vlade nego preduzeća. Oko toga se nećemo sporiti, valjda, to je zakonsko i 
ustavno funkcionisanje na tržištu. Ne da predstavnici Vlade rade za potrebe Vlade, guše 
preduzeće nego da rade za interese preduzeća. U ovoj situaciji to je akcionarsko društvo. Tamo 
imamo nadamo se za par mjeseci biće 100% vlasništva, biće u 100% vlasništvu Crne Gore ali 
sada upravni odbor mora da vodi računa i o vlasništvu drugih akcionara.  



 Dakle, gospodine Konjeviću, nemojte da vas opoziciona pozicija izvodi iz realnog političkog 
djelovanja. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (24.04.19 13:36:46) 
 
 Hvala i vama. 
 Pošto ste najavili neke mjere Vladine za 1. jun, dobro bi bilo da onda sinhronizujete to 
zajedno sa povećanjem, pa da najugroženiji slojevi stanovništva uopšte i ne budu suočeni sa 
povećanjem, nego bar i tim malim umanjenjem koje će doći. 
 Sada ima riječ poslanik Genci Nimanbegu. Izvolite. 
 
 
 GENCI NIMANBEGU (24.04.19 13:37:18) 
 
 Zahvaljujem vam, predsjedniče Brajoviću. 
 Poštovane koleginice poslanice, poštovane kolege poslanici, poštovani predsjedniče Vlade, 
poštovane članice Vlade i članovi Vlade, 
 Prvo želim svim vjernicima čestitati katolički Uskrs koji je bio prošle sedmice i Uskrs koji 
slijedi svim pravoslavnim vjernicima. Ovo je prilika da na javnoj sceni svim vjernicima čestitamo da 
u zdravlju, veselju, političkoj harmoniji dočekaju taj praznik. 
 Poštovani predsjedniče Vlade, 
 U skladu sa članom 187. Poslovnika Skupštine Crne Gore, kao oviašćeni predstavnik Kluba 
poslanika Bošnjačke stranke, koalicije  Albanci Odlucno i HGI upućujem Vam sljedeće pitanje:  
 Poštovani predsjedniče,  
 Što Vlada Crne Gore namjerava da uradi u slučaju dvije neuspjesne privatizacije hotela na 
teritoriji Opštlne Ulcinj i to: privatizacije hotela Galeb, bivšeg hotela jer je on uništen vec 11 godina 
i hotela Lido kao i zauzlmanja lokaliteta Suka zbog lošeg ugovora o zakupu između Javnog 
preduzeća Morsko dobro i kompanije starog Montenegro još od 1999/2000 godine.  Lokacija 
bivšeg hotela Jadran, hotel porušen u zemilotresu 1979. godlne? 
 Obrazloženje: 
 Poštovani predsjednice,  
 Pitanja koja se ticu sudbine loših privatizacija u turizmu postavljam redovno i  to već četiri 
puta Ministarstvu turizma samo u mandatu vaše Vlade. Kako se radi o tri ugovora koji imaju I 
različitu problematiku ipak cjenim da je potrebno da se o sva tri slučaja upozna javnost 
istovremeno. Kako su odgovorl od strane mlnlstarstva samo opis hronoloških pravnih radnji koje 
su preduzete bllo od privatizacionih kompanija bilo organa Vlade Crne Gore, ocjenjujem da je 
potrebno da se sa mjesta koji nesumnjivo ima najviše kapaciteta u VladIi Crne Gore, da saopšti 
ovom domu, a posebno građanlma što očekivati oko ovih pitanja.  
 Koje aktivnosti je Vlada Crne Gore preduzela kako bi raskinula nereallzirani ugovor o 
privatizacljl Hotela Galeb u Ulclnju? Što su uradili Sekretarijat za razvojne projekte i Zaštltnik 
imovinsko pravnih interesa Crne Gore na realizaciji zaključaka broj 08-58 od 10. marta 2016 
godlne?  
 Koji su nalazi Kontrolora za praćenje reallzacije za šest privatizacionih ugovora iz oblasti 
turizma koji je zaključen 28. maja 2018 godlne?  
 Da li je Vlada dobila odgovor na Žalbu koja je ulozena Privrednom sudu, od strane Javnog 
preduzeća Morsko dobro, na njihovu presudu da odbijaju raskid ugovora za lokalitet Suka Jadran?  
 Na kraju predsjedniče Vlade da li nam možete saopštiti sto namjerava da sprovedete u 
narednom periodu u vezi "Galeba", "Lida" i "Jadrana" ? 
 Poštovani predsjedniče Vlade, važnost ovih pitanja je veoma velika. Vladavina prava je 
osnovni element demokratskog razvoja jednog društva i normalno je da, ako ova pitanja ne 
rješavamo brzo, ona se automatski vraćaju kao rekao bih politički teret nama koji radimo na javnoj 
sceni.  
 Ne bih želio demagoški profitirati na ovim pitanjima, jer apsolutno da smo i mi članovi i ove 
vlade gdje ste Vi predsjednik, ali smatram da mi kao poslanici trebamo stalno insistirati na 



realizaciji onoga što je naš politički cilj, a to je uspješni život građana Crne Gore. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK VAN BRAJOVIĆ (24.04.19 13:41:03) 
 
 Hvala vama. 
 Riječ ima predsjednik Vlade. Izvolite, gospodine Markoviću. 
 
 
 DUŠKO MARKOVIĆ (24.04.19 13:41:18) 
 
 Uvaženi poslanice Nimanbegu, 
 Pozdravljam vaše interesovanje da razgovaramo o izazovima u realizaciji tri projekta koji po 
obimu očekivanih investicija imaju potencijal da budu razvojna prekretnica Ulcinja, da obogate 
turističku ponudu i doprinesu zapošljavanju naših građana. Ova tri projekta "Galeb", "Lido" i 
"Jadran", svaki sa svojim specifičnostima imaju jednu zajedničku ali nepopularnu odrednicu koju 
ste spomenuli u obraćanju, a sa kojom moram biti saglasan, u pitanju su, na žalost, neuspješni 
primjeri potencijalnih razvojnih projekata.  U slučaju "Galeba" i "Lida" započeti u vidu privatizacije 
kroz stečajni postupak, a u slučaju "Jadrana" u vidu dugoročnog zakupa Morskog dobra. Sva tri 
projekta pokrenuta su prije 10 i više godina, ali još uvijek nijesu dali očekivane pozitivne efekte za 
lokalnu zajednicu, odnosno državu. Tim prije što su zamišljeni ambiciozno, kategorisani sa četiri ili 
pet zvjezdica uz planirane investicije od procijenjenih 70 miliona eura na lokaciji hotela "Galeb", 33 
miliona eura na lokaciji hotela "Jadran" i 35 miliona eura na lokaciji hotela "Lido". 
 Ugovorne strane u slučaju "Galeba" i "Lida" bili su Privredni sud, odnosno stečajni upravnik 
i kupac imovine, te su zbog toga mogućnosti formalnog djelovanja Vlade bile ograničene i pored 
naglašene zainteresovanosti da se svi ovi razvojni projekti realizuju u skladu sa očekivanjem. 
Međutim, svjesni smo da je razvoj Ulcinja na strateški i održiv način značajan za razvoj cijele Crne 
Gore i da ovaj grad vrlo brzo treba da zauzme mjesto  u vrhu opština po stepenu razijenosti. 
Upravo zbog toga rješavanje brojnih otvorenih pitanja na ovim projektima bilo je i ostaju u fokusu 
ove vlade.  
 Gospodine poslaniče, kao što ste i sami kazali Ministarstvo održivog razvoja i turizma u 
prethodnom periodu vas je detaljno informisalo o hronologiji postupanja i statusima realizacije ovih 
projekta i tu nema ništa novo. Zbog toga će fokus mog izlaganja biti posvećen esenciji izazova u 
svakom od njih i daljim koracima koje planiramo preduzeti.  
 U cilju realizacije Zaključka Vlade od 10. marta 2016. godine angažovan je pravni savjetnik 
koji je pripremio analizu obaveza ugovornih strana i preuzetih aktinosti obije ugovorne strane u 
slučaju hotela Galeb, a kojom je dat pregled mogućih postupaka raskida ugovora, kao i pravne 
posledice raskida. U navedenoj analizi, između ostalog, ukazano je i na postojanje zabilježbe 
hipoteke na zemljištu koje je u državnom vlasništvu, a na kome je kupac imao upisano pravo 
korišćenja. Nakon što je dostavljena potvrda Privrednog suda o isplaćenoj tržišnoj naknadi u 
postupku stečaja kupcu je omogućeno da početkom 2019. godine podnese zahtjev Komisiji za 
imovinska pitanja Savjeta za privatizaciju i kapitalne projekte za pretvaranje prava korišćenja u 
pravo svojine na zemljištu nekadašnjeg hotela Galeb.  Taj postupak pred Komisijom je u toku i 
nadam se da će brzo biti okončan.  Nalazi kontrolora za Ugovor o kupoprodaji hotela Galeb 
su u najkraćem da je kupac uplatio kupoprodajnu cijenu u iznosu od 5,7 miliona eura u skladu sa  
rokovima predviđenim Ugovorom, da je blagovremeno dostavio garancije i u potpunosti 
ispoštovao socijalni program u iznosu od 1,7 miliona eura, ali da investiciju nije realizovao u 
skladu sa investicionim planom zbog kašnjenja lokalne samouprave u obezbeđivanju planskih 
pretpostavki za realizaciju projekta. Na žalost, a to želim da saopštim baš ovdje, Opština Ulcinj je 
prostorno-plansku dokumentaciju donijela tek poslije šest godina od dana zaključenja ugovora što 
je onemogućilo kupca da investira u ugovorom utvrđen iznos.  
 Kada je u pitanju realizacija Ugovora o kupoprodaji hotela Lido na Velikoj plaži nalazi 
kontrolora potvrđuju da  je  kupac i u ovom slučaju u cjelosti uplatio kupoprodajnu cijenu u iznosu 
od 10,8 miliona eura u ugovornom roku, da je ispoštovao socijalni program, ali da investicija nije 
realizovana u skladu sa investicionim planom, između ostalog, jer početak investicionih obaveza iz 



ovog ugovora vezan za obavezu države da u saradnji sa Opštinom Ulcinj riješi najmanje 75% 
ekološkog problema kanala Port Milena. U ovom trenutku u završnoj fazi je srovođenje tenderske 
procedure za  izgradnju kanalizacione mreže naselja Kodra, Totoši, Bijela Gora, Bratica koja 
gravitiraju kanalu Port Milena čije nepostojanje je bilo glavni uzrok ovog ekološkog problema. 
Osim angažovanja na rješavanju...(prekid)... Vlada je donijela inoviranu plansku dokumentaciju za 
lokaciju hotela Lido čime je još jednom iskazala posvećenost stvaranju svih preduslova za dugo 
očekivanu realizaciju ovog projekta.  
 Po pitanju vašeg interesovanja za parnicu koju Javno preduzeće za upravljanje Morskim 
dobrom vodi pred Privrednim  sudom u cilju raskida ugovora o dugoročnom zakupu lokacije bivšeg 
hotela Jadran informišem vas da presuda po ovom predmetu još uvijek nije donijeta. Privredni sud 
je donio presudu 24.11. 2017. godine u korist Javnog preduzeća za upravljanje Morskim dobrom, 
ali odlukom Apelacionog suda od 25.01.2018. godine, ona je ukinuta i predmet vraćen istom sudu 
na ponovni postupak.  
 Ono što dodatno zabrinjava u navedenom projektu je takođe uočena inertnost lokalne 
samouprave prilikom postupanja, po preporukama Vlade, u cilju uklanjanja objekata s rta 
Bratislava kako bi se stvorili uslovi za turističku valorizaciju ovog lokaliteta. Napominjem da je 
država preko Javnog preduzeća morsko dobro uložila pola miliona eura u izgradnju stambenog 
objekta za potrebe zbrinjavanja 13 porodica sa lokacije hotela Jadran, ali su izostale aktivnosti 
lokalne samouprave kojima bi proces oslobađanja lokacije i formalno bio okončan.  
 Uvaženi poslaniče, vi kao Ulcinjanin znate da su razvojne perspektive te opštine izuzetne 
ne samo u crnogorskim okvirima nego i šire. Tim prije obavezni smo na odgovoran pristup i na 
državnom i posebno lokalnom nivou, a on mora biti ne samo administrativan nego suštinski i 
domaćinski kada je u pitanju rešavanje razvojnih prioriteta jednog takvog reprezativnog rada.  
 Dakle, država je u prethodnom periodu obezbijedila povoljne uslove za ulaganja u 
visokokvalitetne hotelske kapacitete, a u njihovu atraktivnost smo  dodatno podigli i nedavnim 
započinjanjem razvojnog programa ekonomskog državljanstva radi investiranja.  
 Na samom kraju podijelio bih sa vama moje viđenje zavidne turističke tradicije Ulcinja koja 
predstavlja pouzdanu osnovu za privlačenje investitora sa jasnom vizijom i potencijlom. Takve 
investitore želimo u Ulcinju, želim ih upravo na  ove tri lokacije, a Vlada će postupiti partnerski 
prema svima koji su spremni da svoj kapital ulažu u održive razvojne projekte. Hvala na pažnji. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (24.04.19 13:48:41) 
 
 Hvala vama, predsjedniče Vlade.  
 Komentar poslanik potpredsjednik Nimanbegu.  
 Izvolite. 
 
 
 GENCI NIMANBEGU (24.04.19 13:48:50) 
 
 Predsjedniče Vlade, da li komentarisati vaš komentar ili poslat političku poruku? 
Komentarisaću vaš komentar.  
 Apsolutno kao predsjednik Vlade imate odgovornost i imate i slobodu i autoritet da pozivate 
na političku odgovornost za vršenje vlasti na lokalnom  nivou. Tu se slažem sa vama i apsolutno 
sam spreman u skladu mojih kapaciteta i kapaciteta koalicije koju predstavljam da razgovaramo o 
rešenjima na lokalnom nivou koji će omogućiti da se realizira politika koja je u interesu i građana 
Opštine Ulcinj i Vlade. Tu moramo otvoreno razgovarati i vidjeti koja su najbolja rešenja. Mislim da 
nisu u nekim slučajevima najuspješnije rađena i to je i naš politički usud ili naše stvari koje kao 
političari smo uradili loše. Tu zbilja moramo biti odgovorni. 
 Ali ono što želim komentarisati je ipak umanjenje odgovornosti ono  što provejava u 
odgovoru, što Ministarstvo, ministar Radulović stalno meni odgovara, zato  sam digao pitanje na 
nivo predsjednika Vlade, ogovornosti lokalne samouprave, odgovornosti lokalne samouprave 
posebno kod dijela planova. Za period usvajanja plana za hotel Galeb on je usvojen 2012. godine 
dva puta u Parlamentu. Moja politička stranka je došla na vlast u Ulcinj 2011. godine i mi smo to 



uzeli kao prioritet. Što  znači usvojili smo takav plan koji je investitoru omogućavao sve gotovo što 
je on želio, 40.000 km2 da tu može izgraditi objekte u roku od godinu dana vršenja vlasti možda 
malo više, ali to su samo mjeseci u pitanju. Ali  ono što je evidento da investitor kad je preuzeo 
hotel on je znao kakvi su uslovi, obavezao se na dvije godine da će investirati milion eura, da će 
120 radnika biti zapošljeno i njih nema. Zato sam u mom pitanju rekao ne želim previše 
demagoški ulaziti u ovu temu da plačemo nad onim što nije learizirano. Po meni, ne samo da je 
neuspješna privatizacija, tu vam se zavhaljujem što potvrđujete stav, to je i vaš stav i stav 
ministara i moj stav, nego šta ćemo dalje. Ovaj ugovor da je pravde on se mora raskinuti što prije i 
tu se moraju naći novi investitori.  
 Koliki je problem oko druge lokacije, lokacije Jadran, Suka je poluostrvo u Ulcinju je sledeći: 
Morsko dobro po svim ugovorima ubira od tog preduzeća koje je 1998. g. trebalo ubirati 50.000 
maraka i to je prebačeno u eure to je 25.000 eura ... zato što nije oslobođeno nekih baraka od 
zemljotresa, 12.000 eura godišnje. Sama investicija države, znači do sada su prihodi Morskog 
dobra trebali biti po 12.000 eura godišnje. Do sada su troškovi Morskog dobra prešli 500.000 eura 
za onu zgradu što su finansirali. Opština Ulcinj je donirala otprilike za lokaciju oko 200.000 eura i 
1.900 m2 je dato za tu, po tržišnoj vrijednosti koje nekih 150 eura je m2 tu, to je 200-300 hiljada i 
još ih Javno preduzeće tuži za neisplaćenih 100.000 najma. Znači, tu se radi o 800.000 eura koje 
mi nikad nismo naplatili od tog posla. I tu je ja mislim štetan ugovor i ja ne tražim nikakvu krivičnu 
ili drugu odgovornost ja tražim političku, a što je najbolje da imamo pravnu rezultantu da tu imamo 
oslobođenu lokaciju za investitore. I jedno i drugo. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (24.04.19 13:52:56) 
 
 Hvala vama, gospodine Nimanbegu.  
 Riječ ima predsjednik Vlade.  
 Izvolite. 
 
 
 DUŠKO MARKOVIĆ (24.04.19 13:53:06) 
 
 Zvuči kao opravdanje i umanjenje odgovornosti, nije mi to bila namjera, nego jednostavno 
ukazivanje na činjenice, zbog kojeg su, između ostalog, i nastali problemi, zbog čega investicioni 
projekti nijesu realizovani. Ne zbog toga da bi se bavili prošlošću ili tražili krivca nego da u takve 
situacije nikada više ne uđemo. Dakle, dosta je problematično kada dajete lokaciju investitoru, 
tražite novac i plati ono što je predviđeno, a nema uslova, investitor nema planskih uslova da 
krene u realizaciju projekta. To više ne treba da radimo nikada.  
 Slažem se da je ovo zajednička obaveza i mi ćemo uraditi sve da ove zaista važne lokacije 
pretvorimo u vrijednost Ulcinja i čitave Crne Gore, otvorimo nova radna mjesta i našu trističku 
privredu dodatno osnažnimo i ojačamo. Vidite da Vlada je snažno koncentrisana na Ulcinj, 
pokrenuli smo posle duže vremena jednu prvu ozbiljnu investiciju sa kredibilnim investitorom, koja 
će i u ovu godinu ući sa novim turističkim potencijalom. Vjerujem da ste to registrovali. Ubrzo će, 
nadam se, izaći i tender za Adu Bojanu, imamo ozbiljna interesovanja i vjerujem u ono što sam 
rekao u odgovoru na poslaničko pitanje, da će Ulcinj izaći iz zone nerazvijene ili manje razvijene 
opštine i ući u zonu jedne od njaravzijenijih opština u Crnoj Gori, jer taj potencijal ima. Moramo biti 
zajedno na ovom pitanju. 
 Na jednom od prethodnih sastanaka, ne znam da li i u ovom Parlamentu, je bilo pitanje 
divlje gradnje u Ulcinju, zaštite maslinjaka i Valdanosu, pošli smo tamo, utvrdili smo i vidjeli da 
tamo ima nelegalnih objekata, divlje gradnje, konstatovali smo to, dali smo građevinskoj inspekciji, 
obavijestićemo i opštinu, i ako smo tražili njihovu asistenciju i podršku nijesmo je dobili, poslaniče. 
Mislim da ovu energiju koju s pravom trošite i ulažete da Vladu podstaknete na odgovorniji i 
profesionalni odnos treba takođe da usmjerite i na prema našim zajedničkim kolegama u Ulcinju. 
Vjerujem da uspijeh neće izostati. U tom smislu imate moju apsolutnu podršku. 
 
 



 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (24.04.19 13:55:46) 
 
 Hvala Vam, predsjedniče Vlade. 
 Sada riječ ima poslanik Boris Mugoša. Izvolite. 
 
 
 BORIS MUGOŠA (24.04.19 13:55:53) 
 
 Zahvaljujem predsjedniče.  
 Poštovane poslanice i poslanici, uvaženi predsjedniče Vlade, poštovane ministarke i 
ministri, uvažene građanke i građani, 
 Ja sam shodno Poslovniku Skupštine Crne Gore premijeru Markoviću postavio sledeće 
pitanje: 
 Koje mjere Vlada Crne Gore preduzima u cilju smanjenja visokog spoljnotrgovinskog 
deficita, odnosno podizanja konkurentnosti i povećanja izvoznog kapaciteta crnogorske privrede?  
 U svom obrazlaganju navedenog pitanja koristuću se isključivo statisatičkim podacima, jer 
mislim da će oni poslužiti kao dobar uvod u dalju diskusiju kada je u pitanju ova problematika. 
Naravno, siguran sam da smo svi sglasni da značajan izazov, kada je u pitanju poteba intenzivnog 
ekonomskog razvoja, svakao predstavlja dugogodišnji problem ogromnog spoljnotrgovinskog 
deficita u robnoj razmjeni, odnosno izrazito niske pokrivenosti uvoza izvozom. Nedavno je Monstat 
objavio konačne podatke za prošlu godinu koji govore, što je pozitivno, da je ukupna 
spoljnotrgovinska robna razmjena porasla preko 10% i ona je negdje na nivou od preko 2,9 milijadi 
eura. Od toga dijela naš izvoz je porastao za negdje oko 8% i iznosi oko 400 miliona eura što je 
dobar pokazatelj, ali sa druge strane uvoz je porastao za gotovo 11% i on je na nivou od 2,5 
milijarde eura, što u konačnom znači da smo u 2018.godini imali deficit u spoljnotrgovinskoj 
razmjeni u iznosu od preko dvije milijarde eura.  
 Ako gledamo procentualno pokrivenost uvoza izvozom, ona je u prošloj godini bila 15,7% i 
nepovoljnija je nego u 2017. kada je bila 16,1%. Naravno, dio toga su i krupni infrastrukturni 
kapitalni projekti koji se realizuju u dijelu saobraćaja i turizma jer u izvozu kada gledamo pojedine 
segmente vidi se da je rast u nabavci mašina i opreme. Međutim, i bez toga zaista se radi o 
jednom ozbiljnom izazovu, a njega ću potkrijepiti i činjenicom da je u prethodnih sedam godina od 
2012. do 2018.godine ukupni deficit u spoljnotrgovinskoj robnoj razmjeni u Crnoj Gori bio oko 11,5 
milijardi eura. Ako saberemo naš izvoz u svih tih sedam godina, znači, ukupan izvoz u svih sedam 
godina je manji nego uvoz samo za 2018.godinu.  
 Reći ću nešto i o podacima u regionu, i ako je tačno da se ne mogu tako samo suvo gledati 
statistički podaci, oni zavise i i od struktura ekonomija, ali kada su u pitanju zemlje regiona, izuzev 
Kosova za koje nemam podatke, jedino je u Slovneiju ostvarne suficit, za deset ili 11 mjeseci 
prošle godine, vjerovatno se nisu drastično promijenili ti podaci, u Sloveniji je nešto veći izvoz 
nego uvoz, u ostalim zemljama regiona on se kreće - pokrivenost uvoza izvozom od 61 % do 77%. 
Najniži u Republici Hrvatskoj 61%, a najveći je u Makedoniji 77%. I ako je deficit u pitanju opet 
vidite u poređenju sa našom zemljiom da je to ogromna razlika, jer vas podsjećam najniža je 61%, 
a kod nas je 15,7%. Takođe, jedan bitan podatak za ovu priču je i ukupan broj naših kompanija 
koje su ostvarile izvoz u prošloj godini. Prema podacima Uprave carina to je negdje 1.306 
kompanija, što čini samo 3% ukupnog broja firmi koje posluju u Crnoj Gori.  
 Naravno, i to sam rekao, crnogorska ekonomija je sve više uslužna, a sve manje robna. Taj 
deficit ogromni u spoljnotrgovinskoj robnoj razmjeni se "pegla" djelimično suficitom u uslugama. 
Međutim, ako pogledate državni platni bilans roba i usluga, razlika izameđu rashoda po pitanju 
deficita u spoljnoj trgovini i prihoda od usluga on je u minusu oko 800 miliona eura na godišnjem 
nivou. Negdje, mislim, prije 12 godina Vlada je usvojila strategiju podsticanja izvoza i upravo u toj 
strategiji je navedeno da problematika platno bilansnog deficita i ogromnog spoljnotrgovinskog 
deficita u robnoj razmjeni zahtijeva i brzo  i efikasno djelovanje i jedan je od prioriteta ekonomske 
održivosti u maloj, otvorenoj ekonomiji. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (24.04.19 14:00:52) 



 
 Hvala Vam poslaniče Mugoša. 
 Predsjednik Vlade, Duško Marković. Izvolite. 
 
 
 DUŠKO MARKOVIĆ (24.04.19 14:00:55) 
 
 Poštovani poslaniče Mugoša,  
 Hvala što ste ponovo otovrili ovo važno pitanje i dali mi priliku da naše građane i ukupna 
javnost još jednom podsjetim na neophodnost snažnijeg sučeljavanja sa slabostima našeg 
ekonomije. 
 Uvjeren sam da kao društvo stvaramo manje nego što možemo, da to samo po sebi povlači 
nedovoljnu konkurentnost i neefikasnu valorizaciju razvojnih resursa. Sve dok tema jačanje 
izvoznog potencijala ne postane fokus svih segmenata društva o njoj se moramo starati 
svakodnevno gradeći sposobnost da svi ekonomski i socijalni akteri u tom procesu pronađu svoje 
mjesto. Pitanje smanjenja spoljnotrgovinskog deficita i povećanja konkurentnosti jeste prioritet 
Vlade u cjelini, a posebnu odgovornost snosi više njenih resora. Ovo pitanje podjednako mora biti 
prioritet i privrednika i zaposlenih i asocijacija poslodavaca i sindikalnih organizaicja. Interes nam 
je da građanima kroz primanja podijelimo novu vrijednost, a možemo je raspodijeliti samo ako je 
prethodno stvorimo. Prije neliko mjeseci sa ovog mjesta podijelio sam sa poslanicima i planove ali 
i konkretne korake koje je Vlada već preduzela kada je u pitanju suočavanje sa spoljnotrgovinskim 
deficitom u oblasti poljoprivrede i energetike. Zaključenim ugovorima za dugoročni zakup 
poljoprivrednog zemljišta, kao i ugovorom o zakupu zemljišta u svrhu izgradnje solarne elektrane 
na Bliskoj gori Vlada je napravila iskorak iz uloge kreatora poslovnog ambijenta i prešla u ulogu 
investitora, odnosno vlasnika imovine koji želi da je stavi u funkciji i od nje dobije novu vrijednost. 
Prije svega, kroz taj koncept poslali smo jasnu poruku da svaki pedalj naše zemlje ima vrijdnost i 
da mora biti valorizovan na održiv i efikasan način.  
 Kakva je zbilja naših gradova i sela kada se okrenemo oko sebe? Porodična imanja 
zarastaju u korove, građevinsko zemljište nerazumno i dugo čeka valorizaciju, prirodni resursi 
čame, a državne kompanije ne izlaze na tržište kao investitori ili vjeruju da nijedan drugi investitor 
nije bolji od njih samih. Ovo je vrijeme kada moramo mijenjati pristup i našu viziju postavljati u 
skladu sa trendovima velikih tržišta i globalnih ekonomija.  
 Kada je u pitanju državna imovina, Vlada će davati prioritet njenoj valorizaciji, ali ne smiju to 
zaborativiti ni drugi. Ministarstva koja imaju direktnu nadležnost moraju biti na raspolaganju 
preduzetnicima, jer su linije i programi budžetske podrške obezbijeđeni i sve to ima smisla samo 
ako će od toga imati koristi građanin i njegova porodica. U saradnji sa Privrednom komorom i u 
partnerstvu sa trgovačkim lancima i proizvođačima u toku 2018. godine pokrenut je program 
promocije proizvoda pod nazivom "Kupujmo domaće" koji ima za cilj da se u trgovinama nađe što 
veći broj konkuretnih proizvoda sa posebnim akcentom na manje proizvođače. Svakog dana 
radimo i na stvaranju uslova za što jeftiniji plasman crnogorskih usluga na inostrana tržišta. Zbog 
toga je Crna Gora aktivno učestvovala u pregovorima o liberalizaciji trgovine uslugama kroz 
zaključivanje CEFTA Dodatnog protokola 6.  
 Tokom 2019. godine Ministarstvo ekonomije sprovodiće program za unapređenje 
konkurentnosti privrede sa dvije linije stručne i čak šest linija finansijske podrške, unapređenje 
inovativnosti, uvođenje međunarodnih standarda za modernizaciju prerađivačke industrije, razvoj 
klastera, podsticaj direktnih investicija i razvoj zanatstva. Za ove svrhe opredijelili smo ukupno 
1,64 miliona eura. Kao što vidite, djelujemo na više ravni i one su gotovo uvijek izvozno 
orijentisane. Posle dužeg vremena bilježimo značajne rezultate na strani izvoza, vi ste o tome 
govorili detaljnije i hvala vam na tome, pa u četvrtom kvartalu 2018. crnogorski izvoz iznosi 106 
miliona eura što je u poređenju sa četvrtim kvartalom 2017. godine u porastu skoro 9%, vi ste rekli 
8%, ali svejedno dobar trend. 
 Analizirajući ove podatke raduje činjenica da se uvoz hrane i životinja u 2018. godini 
smanjio za 4%, što je posledica vladinih politika usmjerenih na proširenja proizvodne baze, 
povećanje finalizacije proizvoda u sektoru poljoprivrede. Takođe, izvoz hemijskih proizvoda 
značajno se povećao i to za skoro 70%, u prvom redu medicinskih, farmaceutskih i drugih 



hemijskih proizvoda. Dakle, uz adekvatno uključivanje svih partnera, posebno socijalne i biznis 
zajednice, neupitno je očuvanje i dalje unapređenje visokih stopa rasta naše ekonomije, 
povećanje izvoznog potencijala, a samim tim i poboljšanja uslova, rada i kvaliteta života u Crnoj 
Gori. Na taj način primjeri poput ponovno otvorene fabrike mineralne vode Rada u Bijelom Polju, 
gdje smo imali situaciju da smo svake godine izdvajali osam miliona eura za uvoz kisjele vode 
pored našeg izvora koji je najbolji u regionu ili uskoro očekivanog novog pogona za proizvodnju 
aluminijskih legura u Podgorici mogu postati naša ekonomoska stvarnost. Dakle, ako, a sasvim 
sam siguran, mislim da je ministarka Sekulić jutros bila na otvranju jednog od pogona u 
Aluminijskom kombinatu za godinu i po dana imati u tom sektoru industrijske proizvodnje preko 
300 miliona dolara izvoza.  
 Još jedan podatak, ne znam da li ste ga vi komentarisali, ali nijesam uspio da registrujem, 
odnos između uvoza i izvoza u četvrtom kvartalu 2018. godine je bio u korist izvoza, nemojte mi 
sada, ne znam da li ću biti precizan u podacima. Uvoz je rastao po stopi  negdje oko 6%, a izvoz 
je rastao po stopi od blizu 18%. Dakle, i to pokazuje da ovi naši napori daju rezultate. Hvala vam 
što ste još jednom otvorili ovo važno pitanje za crnogorsku ekonomiju i ne samo  crnogorsku 
ekonomiju nego za sve nas. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (24.04.19 14:07:18) 
 
 Hvala, predsjedniče Vlade. 
 Poslanik Mugoša komentar. Izvolite. 
 
 
 BORIS MUGOŠA (24.04.19 14:07:26) 
 
 Hvala predsjedniku Vlade na veoma iscrpnom odgovoru.  
 Ja ću malo više pažnje posvetiti drvopreradi i poljoprivredi iako ste se vi bavili tim 
segmetnima. Ja zaista mislim i siguran sam da ste i sa tim saglasni, da za stabilnost i dugoročnu 
održivost našeg ekonomskog sistema moramo mnogo intenzivnije da razvijamo realniji sektor. 
Zbog toga ću iskoristiti ovu priliku da govorim o drvopreradi i poljoprivredi. 
 Kada je u pitanju drvoprerada, želim na početku da iskažem da ste napravili pozitivan 
iskorak kao Vlada sa revizijom Strategije razvoja šuma i šumarstva do 2023. godine gdje ste, 
između ostalog, zamislili, odnosno pretpostavljam da će se to desiti brzo osnivanje državnog 
preduzeća koje će gazdovati šumama. Ja moram reći da smo mi  to u izbornom programu 
Socijaldemokrata za izbore 2016. godine i predvidjeli tako da je moje zadovoljstvo u tom smislu 
veće.  
 Takođe, predvidjeli ste i prodaju drvenih sortimenata na šumskih stovarištima, a ne drveta 
na panju, berze drveta. Prepoznali ste i ogroman potencijal u bio masi i tu je predviđeno da ako se 
nekoliko pogona za proizvodnju peleta izgradi da će izvoz porasti za 20 miliona eura. Mislim da je 
poenta drvoprerade razvoj prerađivačke industrije sa akcentom na finalnu proizvodnju, jer je 
činjenica u Crnoj Gori da mi izvozimo jeftinu sirovinu, a kasnije uvozimo skuplje gotove proizvode 
u kojima se ta vrijednost sirovine mnogostruko uvećava. 
 Kad je u pitanju sektor poljoprivrede, ogromna je to oblast, ali je dobro i više nego dobro što 
je u ovogodišnjem agrobudžetu za preko 30% povećan iznos sredstava, za poljoprivredu negdje 
preko 12 miliona eura. Takođe, nas očekuje i realizacija velikog Iparda od 87 miliona, gdje je 39 
miliona bespovratne podrške iz EU fondova, 11 miliona participacija nacionalnog budžeta. Reći ću 
da su i aktivnosti u Investiciono-razvojnog fonda intenzivirane tako da je u prethodne dvije godine 
preko 50 miliona eura uloženo u sektor poljoprivredne proizvodnje i proizvodnje hrane. Ono što se 
očekuje od toga je da u narednim godinama imamo mnogo veći uticaj na same pokazatelje u toj 
oblasti. Kad je u pitanju poljoprivreda svi mi znamo da treba i kvalitetnijue udruživanje 
poljoprivrednih proizvođača, posebno sa sve većim približavanjem Evropskoj uniji,  da trebamo da 
mnogo više zaštitimo domaće proizvođače od nelojalne konkrurencije, da moramo da formiramo 
regionalne otkupne centre, da moramo više da ulažemo u promociju domaćih proizvoda i tu ste sa 
pravom pomenuli dobru akciju, a to je "Kupujmo domaće dobro iz Crne Gore", ali je poenta svega 



da razvijamo brend crnogorsko selo. Što to podrazumijeva. Prosto podrazumijeva razvoj 
komunalne putne infrastrukture na selu i mnogo bolja dostupnost crnogorskog sela i obrazovnim i 
zdravstvenim uslugama. 
 O potencijalima u oblasti voda već ste govorili i zaista pohvalno sa fabrikom Rada, ali ja 
mislim u toj oblasti kao što ste rekli ima još dosta potencijala. Takođe, u preradi i otkupu šumskog 
voća, gljiva, ljekobilja. Prema procjenama iz te strategije mi u Crnoj Gori godišnje izvozimo oko pet 
miliona te sirovine, a ponavljam kasnije ono se vraća kroz mnogo skuplje gotove proizvode koje mi 
kupujemo.  
 Ja moram pomenuti sektor ribarstva. Moram nas sve podsjetiti na čuvenu fabriku ribarstva 
u rijeci Crnojevića koja je prije više od pola vijeka postojala, koja je bila prva fabrika za preradu 
slatkovodne ribe u Evropi, koja je zapošljavala 300 ljudi, koja je imala godišnju proizvodnju od 10 
miliona, a mi godišnje u Crnoj Gori uvozimo ribe i ribljih proizvoda u iznosu od 14 miliona eura.  
 Koristim priliku što ste osoba koja dolazi sa sjevera i siguran sam mnogo bolje od mene 
poznajete prilike u tom dijelu Crne Gore, želim da aktuelizujem  i pitanje cementare u Pljevljima. 
Ja nisam neko ko je stručno profelisan u toj oblasti, ali umijem da čitam i bio je prije pola godine 
jedan izuzetno dobar sastanak u Privrednog komori, gdje su stručni ljudi ukrstili argumente i 
zaključak je sledeći. Pljevlja imaju odgromnu sirovinu. Ta fabrika može da proizvodi milion tona 
cementa godišnje,  potrebe Crne Gore su oko 500.000 tona, što znači da ima ogroman izvozni 
kapacitet. Ta fabrika je postojala 12 godina, imala je bolji cement od okruženja. Ne samo što će se 
povećati izvozni kapacitet, ne samo što će se zaposliti veliki broj ljudi nego će se i riješiti dio 
ekoloških problema u Pljevljima, a ja vas podsjećam da mi preko 40 miliona eura izdvajamo 
godišnje za uvoz cementa. Nemamo nijednu fabriku cementa u Crnoj Gori, a znate sa svim 
kapitalnim infrastrukturnim projektima te potrebe će samo rasti.  
 Na kraju, ova moja priča je mnogo lakše reći nego ostvariti i ja sam toga svjestan i siguran 
sam da ovo može, a ja mislim i da mora da se ostvari. Samo ću navesti primjer moga prijatelja iz 
Srbije koji je na jednom malom mjestu u Srbiji odlučio prije negdje 20-ak godina da otvori pogon 
za proizvodnju plastične ambalaže za mljekarsku industriju i proizvodnju plastičnih čaša za 
jednokratnu upotrebu. Uspio je da za kratko vrijeme ne samo osvoji regionalno tržište da izuzetan 
plasman ima i na tržištu  Evropske unije i na skandinavskom tržištu.  
 Tako da vraćam se na onu tezu moju, može i mora. Ali to sve podrazumijeva i promjenu 
svijesti, ali ja sam siguran i jednu kongzistentnu državnu politiku, koja je bazirana na strateški 
kvalitetno osmišljanju, a ne politiku koja bi trebala da se mijenja od Vlade do Vlade ili od ministra 
do ministra. Ne, ovo mora da bude dugoročna politika, na koju se oslajaju  svi oni koji žele da se 
bave poljoprivredom. 
 Zahvaljujem.  
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (24.04.19 14:13:33) 
 
 Hvala vam poslaniče Mugoša. 
 Predsjednik Vlade Duško Marković, izvolite. 
 
 
 DUŠKO MARKOVIĆ (24.04.19 14:13:41) 
 
 To gotovo da i nije bilo potrebe da se javim naknadno. Jer, ste zaista odlično govorili o 
svakom aspektu ovog našeg problema i naglasili čak i naše dobre politike i rezultate te politike, ali 
i izazove koje imamo i da kažemo te gepove u našoj ekonomiji, koju još nijesmo dotakli i 
prepoznali, a kojima se moramo posvetiti. 
 Ovo je tema koja daje odgovore na sve naše probleme u zemlji i ekonomske i političke i 
socijalne. I zaista vam hvala na detaljnom pristupu i veoma opsežnoj analizi.  
 Primjećujemo mi te pozivitne trendove, rast naše ekonomije u četvrtom kvartalu,  koji je bio 
skoro 5%, pokazuje da se naš rast ne zasniva samo na građevinarstvu ili na turizmu. 
Građevinarstvo posluje na osnovu radova na auto putu, nego da industrija prerađivačka, 
prehrambena industrija daju značajan podsticaj tome. 



 Kada je u pitanju drvna industrija potpuno se slažem drvo jeste obnovljivi resurs ali smo bili 
neodgovorni prema njemu. Nekontrolisani izvoz te sirovine van Crne Gore, bez mogućnosti da 
naši proizvođači mali proizvođači, više nemamo velikih kombinata. Mogu po konkurentnim 
cijenama dobiti sirovinu i na taj način  finalno proizvoditi i biti konkurentan ne samo na domaćem i 
na međunarodnom tržištu.  
 Zbog toga smo donijeli odluka koja nije po da kažemo standardima CEFT-e. Zabranili smo 
izvoz trupaca iz Crne Gore i to se pokazalo dalekosežno korisnim i naravno promolišući ovaj 
model u kojem će država eksploatisati i država prodavati građu pod jednakim uslovima za sve. 
Bilo da su to veliki ili mali kupci i vjerujem da će to dati rezultat uskoro.  
 Slažem se sa vama, da bez napretka u realnoj ekonomiji ova pitanja će i dalje biti veoma 
izoštrena. Postoje linije, postoje povoljna sredstva i u budžetima ministarstava i u ime socijalno-
razvojnom fondu, vodimo kampanju malo je novih inicijativa, svaku novu inicijativu posebno u 
realnom sektoru dočekujemo sa velikim zadovoljstvom. Ali, moramo probuditi tu svijest kod našeg 
čovjeka da može sam stvoriti i omogućiti kvalitetan život za sebe, a da to ne radi preko državnog 
budžeta ili preko neke stolice činovničke stolice u bilo kojoj administraciji.  
 To treba da nam bude opredjeljenje, ja mislim da mora biti kampanja i to mora biti ozbiljna 
politika, politika svih nas. 
 Što se tiče Cementare u pravu ste. Stalno govorimo o tome, i raspisali javni poziv za sve 
zainteresovane imali smo jedno interesovanje, sada se pojavljuju i neka druga interesovanja, 
kineskih kompanija. Ali, uslovljenih sa mogućnošću učestvovanja u drugim biznisima. Ali, zaista mi 
sada u Pljevljima imamo sirovinu koja je na  lageru, radi se o milionima tona bez ikakvoga troška. 
Već obezbijeđenog i lagerovanog, mislim da poslanik Vuković ne znam je li tu, mogao  bi ovo da 
potvrdi.  Dakle, to je jedna prednost naravno Pljevlja imaju drugi nedostatak udaljenosti, 
nepostojanje pruge radi brzog i jeftinog transporta cementa i njegovog izvoza. Ali, vjerujem da 
možemo naći neko rješenje i radićemo na tome. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (24.04.19 14:17:34) 
 
 Hvala vam predsjedniče Vlade. 
 Sada riječ ima poslanik  Aleksandar Damjanović, izvolite. 
 
 
 ALEKSANDAR DAMJANOVIĆ (24.04.19 14:17:41) 
 
 Poštovana Skupštino, poštovani građani, predsjedniče Vlade, članovi Vlade, 
 Ja sam vam uputio sljedeće pitanje: 
 Šta Vlada Crne Gore namjerava da preduzme u vezi enormnih troškova državnog budžeta 
kao posljedice pravosnažnih sudskih presuda, na osnovu kojih se isplaćuju odštete sve većem 
broju lica protiv kojih su podignute optužnice, a u sudskom postupku nije dokazana krivica tih lica? 
 Da li   predmetne mjere političke, odnosno pravne odgovornosti u Tužilaštvu, odnosno u 
pravosuđu zbog milionskih šteta po budžet države i da li svojevrsnom VD stanju u kojem se nalazi 
crnogorsko tužilaštvo, odnosno pravosuđe doprinosi ovim negativnim tendencijama?  
 Dakle, povod za ovo pitanje jeste nešto što je trend koji se nastavlja i tokom obavljanja 
vaše premijerske funkcije gdje na godišnjem nivou najmanje jedan milion evra imamo isplata 
samo po osnovu lišavanja slobode lica koja su neosnovano lišena slobode.  Najveći dio tih isplata 
se dešava ne shodno sporazumima sa tim licima, već po osnovu tužbi građana, o radnim 
sporovima i o činjenici da je samo u periodu 2012.godina - 2015.godina, više od 71 milion evra 
isplaćeno po osnovu gubitka države u radnim sporovima, a da je ta cifra veća u periodu 2016. do 
2018.godine.  
 Nema potrebe da vam govorim, gdje negdje postoji potreba, gospodine predsjedniče Vlade, 
da se ove tendencije zaustave. Odliv milionski iz budžeta, koji jeste negdje u krajnjemu posljedica 
lošeg rada, loše namjere ili nestručnog rada u dijelu države, odnosno državna administracija, što 
se tiče ovih radnih sporova i drugih sporova koji se vode protiv države u dijelu naravno pravosuđa 
zbog presuda koje su takve kakve jesu. Možemo komentarisati pravosnažne presude nećemo one 



koje su u toku i zbog rada Tužilaštva, čije optužnice ili padaju pred sudovima i gdje građani Crne 
Gore solidarno plaćaju odštete razno raznim građanima zbog toga što su protiv njih vođeni sudski 
postupci.  
 Naravno, u odnosu na ovo pitanje imaćemo dodatno vrijeme da se bavimo i  nekim 
konkretnim ciframa, ali bih se,j predsjedniče Vlade, vratio na još jednu stvar, koja takođe može biti 
u širem smislu nešto što jeste šteta države.  
 Ja sam vam uputio jedan dopis 22.marta, vezan za tržište kapitala. Mislim da smo ranije 
ušli u neki dijalog oko tih stvari, imaćemo prilike nadam se da razgovaramo i ovdje i na drugim 
mjestima. Da nam se ne bi desilo ni ovih 700.000 evra koje će se izvjesno po tužbama 
nesaglasnih akcionara kod Ulcinjske rivijere, morati isplatiti na kraju   iz budžeta.  
 Dakle, i ta moja želja bila je da preduprijedimo neke stvari koje se dešavaju na tržištu 
kapitala gdje država na žalost posmatra, ne reaguje, govorimo o kupoprodaji  akcija  Simo 
Milošević, govorimo o kupoprodaji elektroprenosnog sistema itd. Negdje da zaista ukažem da je 
veoma širok dijapazon mogućnosti  da se zaustavi odliv iz Budžeta.  
 Dakle, sa malo dobre volje, sa malo političke volje, i normalno sa  jasnim lociranjem pravne, 
političke i svake druge, pa i  krivične odgovornosti unutar javnog sektora, gdje god to bilo unutar 
svake grane vlasti i nalaženje krivaca za ovakvo stanje.   
 Takođe da vas  kratko vratim pričaćemo i o tome nadam se u našem dijalogu, da ni dan, 
danas, dvije godine nakon što je donesena presuda Ustavnoga suda, iz aprila 2017.godine 
10.aprila nije izvršeno uklanjanje kladomata iz ugostiteljskih objekata. 
 Ja vam, predsjedniče Vlade ,ukazujem, nećemo široko o tome ovdje pričati, da se radi o 
činjenici, da Vlada nije izvršila, shodno Ustavu, Odluku Ustavnoga suda i da je po tom osnovu 
enormna šteta, enormna šteta. Ja sam im neke fotografije maloljetnih lica koji se  kockaju u tim  
ugostiteljskim objektima. 
 Evo, gospodine predsjedniče, kako to izgleda - djeca kockaju bez nadzora u ugostiteljskim 
objektima. I msilim da je bilo prilike da se nakon dvije godine od presude Ustavnoga suda, odluke 
Ustavnoga suda, odnosno i onog pisma koje sam uputio u maju 2017.godine, jasno locirao 
odgovornost zašto se ovo nije izvršilo, već se otišlo linijom manjeg otpora pričaćemo i o tome, 
nećemo opterećivati.  
 Takođe, negdje da vam kažem da očekujem od vas da preispitate nešto što mi se čini nije u 
skladu sa Zakonom o budžetu i fiskalne odgovornosti, a to je da ja kao poslanik odnosno 
kompletna javnost Crne Gore ne može da dobije informacije o tome kako je više od 20 miliona 
evra sredstava tekuće budžetske rezerve potrošeno. Odnosno ko su pravna lica koja su dobila ta 
sredstva. Gdje Zakon o budžetu i fiskalnoj odgovornosti jasno nalaže da su to javni podaci. Ja 
sam naravno, i s tim zaokružujem ovaj dio prvi. Tražio dopisom od ministra finansija da me 
obavijesti o trošenju sredstava tekuće rezerve dobio sam  dio za 30 ili 40% tih sredstava.  
 Prvi put se, predsjedniče Vlade, desilo, eto unazad nekoliko vlada koje sam mogao da 
pratim, da Vlada odbija da do kraja jasno kaže, kojim pravnim licima su isplaćena ta sredstva. 
Radi se od 20 i više miliona evra novčanih sredstava za koje građani pojma nemaju jesu li kome 
isplaćivani: košarkaškim klubovima, NVO-ima, za raznorazne projekte. Dakle, jasno mi je da se 
pod "interno" ili pod "državnom tajnom" svedu sredstva koja se troše za odbranu i bezbjedonosni 
aspekt, ali da se tako široko odbija da se više od 2/3 sredstava državne tekuće rezerve sakriju, 
odnosno ne saopšti građanima kome su otišle, mislim da je pogrešna odluka unutar Vlade, iako 
ste Vi ili neko unutar Vlade inicijator te odredbe. Molba, ne molba, ali negdje apel da preispitate, a 
sve u cilju transparentnog rada Vlade Crne Gore, odnosno zakonitog rada Vlade. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (24.04.19 14:23:46) 
 
 Hvala Vama, poslaniče Damjanoviću. 
 Predsjednik Vlade Duško Marković. 
 Izvolite. 
 
 
 DUŠKO MARKOVIĆ (24.04.19 14:23:57) 



 
 Na početku, poslaniče Damjanoviću, 
 Dobio sam Vaše pismo, pročitao sam ga i moji saradnici su dobili u obavezu da planiraju 
naš razgovor na ove teme, jer mislim da su i kompleksne i važne i ne mogu se sveobuhvatno 
obraditi u okviru poslaničkog pitanja i vjerujem da ćemo imati priliku veoma brzo da o tome 
razgovaramo i da zaista vidimo da li ima prostora da neke naše politike unaprijedimo i primijenimo 
ih našim potrebama. U obrazloženju Vaše pitanje i otvorili ste, otvorili ste gubitak radnih sporovo 
pred sudovima od strane države, u postavljenom pitanju nijeste, tako da... toga nijesam držao, ali 
možemo nastaviti kasnije razgovor i na tu temu, jer sam potpuno saglasan sa njom.  
 Dakle, podsjetiću Vas da je sud samostalan i nazavisan i da sudi na osnovu Usatava, 
zakona, potvrđenih i objavljenih međunarodnih ugovora i da nezavisnost i samostalnost sudova i 
sudija obezbjeđuje Sudski savjet kao nezavisan i samostalan organ. Takođe, da Državno 
tužilaštvo kao jedinstven i samostalan državni organ vrši poslove gonjenja učinilaca krivičnih djela 
i drugih kažnjivih djela koja se gone po službenoj dužnosti i da njegovu samostalnost obezbjeđuje 
Tužilački savjet.  
 Zajednički smo u ovom istom Parlamentu postigli širok konsezus oko pitanja ustavne 
pozicije ovih institucija, pa neću dodatno elaborirati da nema odgovornosti Vlade za posao sudija i 
državnih tužilaca. Međutim, ono što jeste u nadležnosti Vlade to i sprovodimo, to je jačanje 
vladavine prava kao preduslov ekonomskog i društvenog razvoja Crne Gore. Vlada je kao jedan 
od aktera sveobuhvatne reforme pravosuđa svakako zainteresovana da svi troškovi, pa i troškovi 
sudskog postupka na koje ukazujete budu manji i vjerujemo da ćemo u narednom periodu do toga 
i doći. Ne samo Vlada, već smo svi dužni da uvažimo kontekst i pojave vremena u kojem živimo. 
Dakle, ne  miješajući se u rad sudova i državnog tužilaštva, već dajući im neophodnu potporu, 
svjesni smo činjenice da su se pojavili novi oblici kriminaliteta, kao i vršenje krivičnih djela na način 
koji je vrlo teško otkriti i potkrijepiti dokazima. Ako bi državni tužioci pokretali postupke samo u 
onim slučajevima kada su sto posto sigurni da će uspjeti da dokažu krivicu, onda bi i optužnice 
bile presude. Ne treba ni zanemariti činjenicu da svaka optužnica mora da bude potvrđena od 
strane suda i da upravo ta provjera potvrđuje osnovna načela pravne države u krivičnom 
postupku. 
 Kada  je u pitanju statistika, poslaniče Damjanoviću, tokom 2018. godine, Državno 
tužilaštvo je ostvarilo izuzetno visok procenat potvrđenih optužnica,  u postupku sudske kontrole 
potvrđeno skoro 98% njih, a procenat osuđujućih presuda je takođe visok i iznosi skoro 91%. 
Oslobađajućom presudom riješeno je manje od 4% optuženja, a odbijajućom manje od 2% 
optuženja. Statistika je ohrabrujuća u onom dijelu u kojem to nije po mjeri laika, kazaću da 
pravosnažne oslobađajuće presude treba posmatrati upravo kao dokaz kvaliteta sistema, a ne kao 
njegovu anomaliju. Jedino u sistemima prijekih sudova svi postupci završavaju se osuđujućim 
presudama.  
 Ovim sam iscrpio privi dio odgovora na Vaše pitanje, pa prelazim njegov drugi aspekt, a to 
je očigledno pitanje izbora članova Sudskog savjeta iz reda uglednih pravnika.  
 Crnogorsko pravosuđe ne nalazi se niukakvom v.d stanju koje bi na bilo koji način 
negativno uticalo na ostvarivanje njegove ustavne i društvene uloge. Paralament ima dovoljno 
istrumenata i da odgovori na pitanje iz nadležnosti pravosuđa, pa i da dobije činjenice i 
pokazatelje i prije razmatranja godišnjih izvještaja. Ali, upravo da rad pravosuđa ne bi bio blokiran, 
Vlada je predložila deblokirajući mehanizam koji je kao izmjena Zakona o Sudskom savjetu 
potvrđen od strane Venecijanske komisije budući da se u Parlamentu nije dostigla neophodna 
dvotrećinska većina za izbor četiri člana Sudskog savjeta iz reda uglednih pravnika. Da 
pojednostavimo, nijesmo željeli da osjećaj sigurnosti većinske Crne Gore koja je dala mandat za 
većinu u Parlamentu, oličenu u svijetlu nezavisnog sudstva ostane mrtvo slovo na papiru zbog 
volje ili političke neodgovornosti poslaničke manjine i da dodatno otvorimo taj pogled. Da li bih 
volio da imamo dvotrećinsku većinu za izbor članova Sudskog savjeta? Naravno da bih. Da li 
treba beznadežno da kukamo nad činjenicom da takve većine u jednom trenutku nije bilo, svakako 
da ne treba. Zbog toga bih iskoristio ovu priliku da pozovem sve poslanike da izbor čanova 
Sudskog savjeta .... i izbor Vrhovnog državnog tužioca ne bude predmet političke neprincipijelnosti 
ili uslovljavanja, jer je to samo po sebi u suprotnosti sa temeljnim principima pravosuđa u odnosu 
na ... držanog tužilaštva. Samo izbor zasnovan na kriterijumima ličnog i profesionalnog integriteta 



jeste interes Crne Gore i njene demokratije i kao takav on treba da nadilazi partijske i kratkoročne 
političke interese. Smatrajući ova pitanja važnijim od iznosa novčanih davanja koja se iz budžeta 
vanredno izdvoje za rad sudova i tužilaštva, želim da poručim da i zakonodavna i izvršna i sudska 
vlast moraju biti odovorne građanima. Samostalnost je uslov efikasnosti svake od njih, a 
međusobna kontrola garant njihove odgovornosti.Da ne mislite da želim da preskočim,  
 Vsina izdvajanja na osnovu troškova koje država plaća po osnovu izgubljenih sporova u 
sudskim postupcima je neprihvatljivo velika. Od prvog dana mandata se bavimo tim problemom  
veoma odgovorno i na osnovu sveobuhvatnih informacija koje nam priprema zaštitnik imovinsko 
pravnih interesa. U jednom trenutku koliko smo bili zanešeni potrebom da stanje mijenjamo i da 
ukažemo na taj problem, prekršili smo i zakon, pa smo i objavili sve one koji tuže državu. Rečeno 
mi je da smo pogriješili, prihvatili smo tu grešku, ali smo htjeli da kažemo da tu ima opravdanih 
zahtjeva, većinom opravdanih zahtjeva, ali istovremeno ima sračunatih sporova za ostvarivanje 
dobiti, odnosno zarade koja ne pripada na teret države. To je bio glavni razlog. 
 Želim takođe da vam  kažem da smo nastavili nakon toga upozorenja sa internim 
raspravama na tu temu i na današnji dan bilježimo ozbiljan napredak, ozbiljan  napredak i 
smanjene  troškove po tom osnovu. Posebno su tu rezultat napravili Ministarstvo odbrane, 
Ministarstvo unutrašnjih poslova, Uprava policije i neka druga ministarstva i nastavićemo na tome. 
Ali, završavam sa ovim, ovo je pitanje vladavine prava. Ovo nije pitanje novca. Ovo je pitanje 
vladavine prava, primjena zakona i odgovornog odnosa prema  službenicima i njihovim pravima 
na koja imaju pravo i koja ostvaruju u radnom statusu. Nećemo dozvoliti da bilo koji funkcioner, 
bilo kojeg nivoa iz ličnog odnosa kaže, neću ti izvršiti odluku, a pravosnažnu odluku suda, pa 
kada, ne znam šta da se desi. To više ne može biti u administraciji, za to se mora odgovarati, kao 
što ćemo se boriti protiv svih onih koji na račun državnog budžeta realizuju biznis. Mi danas 
moramo imati posebnu službu, ogromnu službu da odgovaramo na fotokopirane zahtjeve 
nevladinih organizacija za pristup informacijama. Ne možemo stići da odgovorimo na svaki od njih. 
Kada ne stignemo, onda se podnosi tužba Upravnom sudu i to ima advokatsku tarifu.  
 Dakle, mi imamo hiper-produkciju tih zahtjeva po Zakonu o slobodnom pristupu 
informacijama, ne  da bi se državna administracija učinila transparentnom i odgovornom, nego da 
bi se ostvario biznis. To ne govorim privi put ovdje, to sam govorio i predstavnicima evropske 
komisije ukazujući na devijaciju zakona i slabosti po budžet koje nastaju po tom osnovu.  Na to 
ćemo ukazivati i ubuduće. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (24.04.19 14:32:38) 
 
 Hvala i Vama.  
 Poslanik Damjanović, pravo na komentar. 
 Izvolite. 
 
 
 ALEKSANDAR DAMJANOVIĆ (24.04.19 14:32:44) 
 
 Hajde oko ovoga oko čega se slažemo. Dakle, što veća vladavina prava, to manji troškovi 
po budžet, manja izdvajanja za neosnovano lišavanje slobode, manja izdvajanja po osnovu 
gubitka radnih sporova, manja izdvajanja po osnovu sudskih optužnica koje padaju itd, i da se 
složimo oko toga da je lijepo imati konsenzus kao što je bio kod ustavnih promjena koje su 
inicirale nešto što je tada moralo da se uradi, a to su promjene u pravosuđu. Sada hajde da 
preslikamo to na praksi. Vi kažete manjina je opstruirala, ne sjećam se da je ovdje ikad iko iz 
parlamentarne manjine uključujući i sebe rekao ucjenjujem time da tražim da ovaj ili onaj bude 
član Sudskog savjeta itd. Vi ste pomogli nehotice ili hotimice na način da ste onemogućili da se 
dođe do toga rješenja u Parlamentu time što ste podnijeli ovaj predlog izmjena i dopuna Zakona o 
Sudskom savjetu i sudijama, gdje ste predložili normu da se, bez obzira što Ustav jasno govori da 
mandat Sudskom savjetu traje četiri godine, član 127, maltene mandat članovima Sudskog savjeta 
može produžiti do beskonačno. To znači do izbora novog Sudskog savjeta koji može da se desi 
tokom ovog mandata ili saziva Parlamenta, a ne mora ni tokom budućeg saziva Parlamenta. Šta 



da radimo ukoliko ga ne bude za godinu, tri, pet, 20. Norma koja je definisana ovako je 
delegitimisala Sudski savjet koji je odgovoran za stanje u pravosuđu, izbore čelnih ljudi pravosuđa 
i svemu onome što se dešava vezano za disciplinske postupke protiv sudija itd. i tome sl. Nema ih. 
Nema odgovornosti. Možda je neko presudio, shodno sudskoj savjesti, da je optužnica bila loša, 
pa je oslobodio, a možda je neko dobio novac za to što je oslobodio.  
 Dakle, predsjedniku Vrhovnog suda mandat ističe 26. jula 2019, nakon 12 godina. Vidim da 
postoje čak inicijative da se uđe i u taj treći neustavni, nezakoniti mandat. Radije bih da imamo u 
punom kapacitetu Sudski savjet koji je ovdje definisan, a ne ovakvim predlozima Vlade koji su, po 
meni, neustavni. Uputio sam Ustavnom sudu, evo da vas i to obavijestim, inicijativu, ne 
odgovaraju evo godinu dana. Zašto ne odgovaraju, to je pitanje, vjerovatno, za neke druge 
institucije. To bi bio veći legitimitet Sudskog savjeta koji bi onda negdje nama ulivao sigurnost da 
će sve ono što treba da se uradi u pravosuđu biti urađeno. Da ukažem da, predsjedniče Vlade, 
imamo u oktobru 2019. godine istek mandata vrhovnog državnog tužioca. Sada je već gotovo 
izvjesno, iako neću da prejudiciram, da će se teško doći do te većine. Hoćemo li da dobijemo u 
oktobru, novembru i v.d. stanje u tužilaštvu. Ovo govorim blagovremeno, u aprilu mjesecu nešto 
što nas čeka za nekih pola godine.  
 Sve to doprinosi nekim stvarima koje su notorne, dakle da je građaninu Šariću zbog 
neosnovanog lišinja slobode već isplaćeno ... (Prekid), građaninu Kaliću prvostepenih pet presuda 
za tri miliona evra koje treba da mu se vrate, a u igri je deset miliona eura po tužbama zbog 
izgubljenog procesa pred našim pravosuđem, tužilaštvom. Niko za to ne odgovara. Dakle, đavo se 
krije u onih 4% do 6% koje ste pomenuli, statistika je varljiva, 90% i nešto je, vjerovatno, završilo 
na način da su osuđeni oni koji su optuženi, ali ovih 4% do 6% odbijajućih ili palih, ja ih zovem 
optužnica rezultira u mnogo miliona evra, gospodine Markoviću. To je ono što boli sve nas. Valjda 
bi taj novac pametnije upotrijebili u poboljšanje materijalnog položaja radnika u zdravstvu, i u tom 
istom pravosuđu, i prosvjeti itd.  
 Negdje gdje ste pomenuli vladavinu prava, ukazaću da osim ovog dijela koji meni smeta jer 
ga nisam uočavao kod ranijih vlada, da imamo jednu dozu netransparentnosti. Dajte podatke o 
pravnim licima svima osim bezbjednost i odbrane kome su isplaćena sredstva. Nemojte da mi 
dajete za 200 lica 15 miliona, a za 300 krijete jer dovodite i njih u neravnopravan položaj. Ova 
vladavina prava se iskazuje kroz pad Crne Gore na listi Transparency international o stepenu 
korupcije, kod pada Crne Gore na listi Heritidž fondacije, globalne ekonomske slobode, kod pada 
Crne Gore kod Svjetske banke Doing business gdje su u pitanju olakšice za poslovanje. Te iste 
olakšice za poslovanje, predsjedniče Vlade, negdje su problematične zbog tih famoznih 
dugotrajnih sudskih postupaka, nepoštovanja ugovornih obaveza itd. Dakle, Freedom house, 
takođe, gdje stagniramo ili nazadujemo na svim ovim listama. Dakle, Heritidž fondacija i 
Transparency international, Freedom house. Negdje bih želio i volio da vidim da ste u Vladi 
konkretnim adresiranjem odgovornosti na ministre koji su zakočili neku odluku, opstruirali, neće da 
je izvrše, na rukovodioce u ministarstvima, posredno, ne na način da vi predlažete produženje 
ograničenog mandata Sudskog savjeta nego posredno da pomognete ovom Parlamentu da i 
Parlament dođe do tog nekog famoznog konsenzusa i legitimiše i Sudski savjet i Tužilački savjet 
kako treba i izabere budućeg vrhovnog državnog tužioca, sadašnjeg ili nekog novog, da ne uđemo 
u zonu da ćemo već tokom godine ili krajem godine da se svi ovdje krstimo od problema koje 
ćemo imati u tužilaštvu i pravosuđu, a ove cifre će ostati. 
 Završavam time, kao prilog, gospodin Marović koji je pravosnažno osuđen kao vođa 
kriminalne grupe, milion evra založeno zemljište od čega se ni deseti dio ne može valorizovati i 
isplatiti milionske štete koje su napravljene samo budžetu Opštine Budva, da ne idemo na državni 
budžet itd. Dakle, i taj primjer da navedem. Nisam naveo ove građane koje sam naveo slučajno, 
oni su negdje škakljivi u očima javnosti ...(Prekid) Dajte da pređemo s riječi na djela. Nakon dvije i 
po godine otkad Vlada funkcioniše, nešto manje, red je da se adresira konkretna politička, pravna, 
a bogomi i krivična odgovornost kod, ja to ne volim da kažem, kako se to kaže, krupnih riba, kod 
ozbiljnih rukovodilaca, kod funkcionera i u tužilaštvu i u pravosuđu i u izvršnoj vlasti koji činjenjem 
ili nečinjenjem doprinose milionskim štetama budžeta Crne Gore. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (24.04.19 14:39:14) 



 
 Hvala i vama.  
 Riječ ima predsjednik Vlade. Izvolite. 
 
 
 DUŠKO MARKOVIĆ (24.04.19 14:39:21) 
 
 Poslaniče Damjanoviću, ovaj dijalog ne smatram konfrontacijom Vlade, odnosno mene kao 
predsjednika Vlade i predstavnika većine u Parlamentu i vas kao opozicionara nego kao ozbiljan 
dijalog o slabostima i devijacijama koje imamo u društvu, svakako sadržaja političkog, pa i ovog 
drugog institucionalnog i personalnog. Meni lično taj dijalog pomaže jer moguće je da u obimu 
poslova, operativnih poslova koje predsjednik Vlade ima i ne sagledava sve aspekte nedostataka 
administracije na čijem sam čelu iako se trudim. U nekoliko slučajeva ste u pravu. Ne može biti 
izvršenje Odluke Ustavnog suda predmet arbitriranja, složio sam se s vama, i to jeste moja 
odgovornost, ne ničija druga nego moja odgovornost.  
 Takođe, govorili ste i o ovim drugim nedostacima u administaciji kojima se stvaraju 
nepotrebno troškovi države. Kada je u pitanju ovaj politički aspekt i govori se pretežno o sudskoj 
vlasti, konstituisanju Sudskog savjeta, možemo to da nazovemo iz vašeg ugla da je politička 
opstrukcija, iz mog ugla da je ucjena, rezultat je isti, odgovornost je na Parlamentu. Ako Vlada 
može da pomogne pozovite nas, spremni smo da pomognemo. Mi nijesmo do ovog rješenja došli 
kao pravni nasilnici želeći da kompromitujemo ustavni i politički sistem u Crnoj Gori nego zbog 
toga što smo bili u takvoj situaciji, nefunkcionalnošću Parlamenta, odnosno njegovom 
nespremnošću da da odgovor na jedno ključno pitanje Ustava i funkcionisanja države. 
Konsultovali smo Venecijansku komisiju. Ovo rješenje je zasnovano na bazi sugestija 
Venecijanske komisije, kao što znate, koja je akter izmjena Ustava i donošenja zakona koji su na 
tom Ustavu zasnovani u procesu integracije i usklađivanja našeg zakonodavstva s 
zakonodavstvom Evropske unije.  
 Poslaniče Damjanoviću, da to nijesmo uradili mi bismo danas imali nelegitimnu ili 
delegitimisanu sudsku vlast. Nije samo to, ne zaustavlja se stvar na tome. Sudska vlast je jedina 
vlast koja sudi dvijema drugim vlastima, i izvršnoj, i zakonodavnoj. Ako bismo došli u tu situaciju 
koja bi nastala da nijesmo ovo uradili, mi bismo imali delegitimisane i sudsku i izvršnu i 
zakonodavnu vlast. Mi nijesmo htjeli da dozvolimo sebi taj luksuz. Hajmo neka nam to bude 
opomena, hajmo da razmišljamo dublje, da se suočavamo oko naših razlika ovdje, da suočavanje 
poprimi najoštriji sadržaj, da se odmjerimo na redovnim ili vanrednim ... (Prekid) u odnosu na naše 
razlike pod fer uslovima, da dogovorimo te uslove. Imamo zakon, dogovarali smo taj zakon 
zajedno. Sjećam se prvog Zakona o izboru odbornika i poslanika, 90% rješenja u tom zakonu su 
unijeta na predlog opozicije, nijesam bio saglasan kao dio vladajuće strukture s tim rješenjima, ali 
to je bio kompromis. Sjećam se naše političke rasprave oko rješenja koje je predlagao tadašnji 
Demokratski front u okviru zakonu, pa uostalom i oko elektronske identifikacije i načina 
implementacije, ali smo prihvatili jer je to predlog opozicije nego zaboravljate, mi ne zaboravljamo 
to. Dakle, spremni smo i da sada na takav način ...             
...odgovarmo i dođemo do rješenja koja će omogućiti izbore u koje niko neće sumnjati. Sjećate li 
se da smo ušli u vladu izbornog povjerenja da bi priznali rezultate izbora. Ta vlada je 
funkcionisala, kad su glasovi prbrojani onda Sporazum nije važio.  
 Danas pozivaju na tehničku vladu sa istim iskustvom. Pa ne može. Morate dokazati da 
stojite iza svoje riječi, morate dokazati da stojite iza svoga potpisa. I moramo biti svjesni da država 
mora funkcionisati bez obzira na naše razlike. Odnos prema državi, ekonomskom programu, 
socijalnom programu, država mora da funkcioniše. E to moramo da pokažemo na izboru sudskog i 
tužilačkog savjeta i da ga promijenimo. Evo jedan od kandidata za Sudski savjet, sada mi je Zoran 
rekao bio je sudija Evropskog suda za ljudska prava u Strazburu, profesor Vučinić. Nije politički 
obojen, ja mislim da je, evo da ne govorim sada o njegovoj političkoj pripadnosti, čovjek 
nespornog profesionalnog i svakog drugog autoriteta ne može da dobije podršku Parlamenta. 
Zašto? Mogao je da bude sudija Evropskog suda za ljudska prava ne može da bude član Sudskog 
savjeta. Zašto?  
 Dakle, to su ta pitanja oko kojih, slažem se sa vama poslaniče Damjanoviću, možemo naći 



dogovor ako želimo, ako znamo šta nam je cilj i ako želimo da ga ostvarimo. A našu političku 
borbu da je vodimo, a odluku da prepustimo građanima i da je prihvatimo kakva god ona bude.  
 Možda mi ih DPS-a jedva čekamo da neko odgovoran takođe podijeli odgovornost sa nama 
u odnosu na sva ova pitanja, teška pitanja za ovu državu. Jedno od tih pitanja jesu pitanja o 
kojima je govorio poslanik. Zašto? Nije nama prijatno da se samo mi sa tim nosimo a sa druge 
strane dobijamo samo etikete. Je li mislite da mi uživamo u tome? Ne. Mi želimo partnerstvo, ali 
kao što znate za partnerstvo su potrebne dvije strane. Potrebno je razumijevanje i vjerujem da 
ćemo do njega doći ili nadajmo se da ćemo do njega doći.  
 U odnosu na vaše interesovanje za naš direktan razgovor vjerujem da ćemo imati prilike jer 
su dobra pitanja. Meni je važno vaše profesionalno i političko viđenje. Razgovaraćemo i moguće 
da to bude neki pomak u boljim rješenjima. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (24.04.19 14:45:35) 
 
 Hvala, predsjedniče Vlade. 
 Mi smo ovim iscrpili pitanja koja su upućena predsjedniku Vlade. Čuli smo, imali smo dužu 
raspravu, namjerno sam pustio i prekoračenje vremena. Mislim da nisam oštetio nikog ni 
predsjednika Vlade ni poslanike koji su postavili pitanja u ime klubova. 
 Čestitam praznik, kao što sam čestitao katolički Uskrs, čestitam pravoslavni Uskrs, čestitam 
pogotovo 1. maj i vidimo se. Bićete obaviješteni kad će biti sljedeća sjednica Skupštine i glasanje. 
 


